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Dnes je neděle 20. listopadu 2022, svátek slaví Nikola

Report: 13.11.2022 14:59:51 - 20.11.2022 14:59:50

Témata: Slezská univerzita v Opavě, Vedení univerzity, Obchodně-podnikatelská fakulta, Institut tvůrčí fotografie,
Fakulta veřejných politik, Filozoficko-přírodovědecká fakulta

Články v reportu: 45    Duplicitní (Odstraněné): 20
[ Celkový počet článků: 65 ]

1. ��PŘIPOMÍNÁME ZAJÍMAVOU PŘEDNÁŠKU O FALEŠNÝCH…  Facebook - Příspěvky

2. �� Dne 9. 11. 2022 byl rektorem na pozici…  Facebook - Příspěvky

3. Odpolední Plus (automat) ČRo - Plus - Odpolední Plus (automat)

4. Diplomy mrtvých i pouštění lodiček. Česko slaví Mezinárodní den studentů  Vysokeskoly.cz/ - Články

5. Magazín z MSK – 9.11.2022  Fabexmedia.cz - Články

6. Nejslabším článkem je nepoučený či nezodpovědný uživatel, tvrdí bezpečáci  Root.cz - Články

7. Beáta Kaňoková: Měla jsem takový blbý období. Nebylo to úplně hezký  Topvip.cz - Články

8. Naši čerství Valorant reprezentanti na národním… Facebook - Příspěvky

9. Business Gate tě zve na workshop, který se bude…  Facebook - Příspěvky

10. 17. listopadu vzdáváme hold studentům, kteří díky…  Facebook - Příspěvky

11. I letos si mohou studenti středních škol podat… Facebook - Příspěvky

12. Série Digitální transformace 2022 představila v českých regionech aktuality z oblasti podpory pokročilé digitalizace v byznysu i veřejném prostoru  Feedit.cz - Články

13. Beáta Kaňoková o studentském období: Když se hledáte, děláte strašné blbiny  Prima - Ženy iPrima

14. Podzimní verze Den prevence s Fakultou veřejných…  Facebook - Příspěvky

15. 90′ ČT24 (automat)  ČT24 - 90′ ČT24 (automat)

16. Výstava, beseda, film: Studenti Slezské univerzity  proti válce Denik.cz - Opavský a hlučínský deník

17. Výstava, beseda, film: Studenti Slezské univerzity  proti válce VLTAVA LABE MEDIA a.s - Novojičínský deník

18. Je výhoda být současně i poslancem, tvrdí nový primátor Přerova Vrána  Idnes.cz - Články

19. ���PŘIPOMÍNÁME TERMÍN ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA…  Facebook - Příspěvky

20. � Volby do Akademického senátu Slezské univerzity… Facebook - Příspěvky

21. Ústav cizích jazyků Filozoficko-přírodovědecké…  Facebook - Příspěvky

22. Školní tělocvična v Opavě po rekonstrukci jen září  Denik.cz - Opavský a hlučínský deník

23. � Máme za sebou hned tři výstupy v televizi �…  Facebook - Příspěvky

24. Vaří pro děti ukrajinských uprchlíků. Teď výstavou upozorňují, že v solidaritě je třeba vytrvat  Cc.cz - Články

25. „Když děti začínají zlobit, poznáte, že se cítí bezpečně,“ říká zakladatelka dobročinné platformy…  Twitter.com - Příspěvky

26. Karviná na vítězné vlně smetla Olomouc, pak si v Ostravě poradila i se Slávií  Denik.cz - Karvinský a havířovský deník

27. Hlavní zprávy (automat)  ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy (automat)

28. Držitel Czech Press Photo reflektuje tvorbou naši dobu i její traumata  Jihlavske-listy.cz - Články

29. Den boje za svobodu a demokracii si v letošním…  Facebook - Příspěvky

30. Dobré dopoledne (automat) ČRo - Ostrava - Dobré dopoledne (automat)

31. � Dobře studovat se vyplatí ��� Na OPFce jsme…  Facebook - Příspěvky

32. Zprávy (automat)  ČRo - Ostrava - Zprávy (automat)

33. Zprávy (automat)  ČRo - Ostrava - Zprávy (automat)

34. Zbystřete a do kalendáře si zapište na pátek 18.…  Facebook - Příspěvky

35. Nejen sběr a nudné schůzky. Pionýr měl často bohatou činnost, říká historik  Idnes.cz - Články

36. Sylva Lauerová: V románu Hodina zmijí své pokušení hrát si se čtenáři posouvám až k hranici dokonalosti  Kultura21.cz - Články

37. Moravskoslezský kraj: Tělocvična opavské hotelovky je po rekonstrukci  Parlamentnilisty.cz - Zprávy

38. Jindřich Štreit vystavuje v Alternativě dosud nepublikované fotografie  Itvs24.cz - Články
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39. Za studenty Slezské univerzity  �Tým ředitele…  Facebook - Příspěvky

40. Letošní 17. listopad připomněl také válku na Ukrajině  Polar.cz - Opavsko

41. Jsou opravdu jen kolegové, nebo milenci? Podlehl pokušení?  RF HOBBY - Můj čas na kafíčko

42. Upřímnost jako neustálá zpověď Artikl.org - Články

43. Magazín Zlín/Otrokovice 19. 11. 2022  Itvs24.cz - Články

44. V rámci oslav 17. listopadu jsem se zúčastnil i…  Facebook - Příspěvky

45. Pavel Zugar z Rousínova tvoří od maleb přes sochy až po módu. Podívejte se  Denik.cz - Vyškovský deník

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

14.11.2022 (09:00:01) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Karviná - oficiální stránka města

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

��PŘIPOMÍNÁME ZAJÍMAVOU PŘEDNÁŠKU O FALEŠNÝCH BANKOVKÁCH, PŘIJĎTEObchodně podnikatelská fakulta v Karviné zve studenty a širokou veřejnost na zajímavou přednášku
Jak poznat tu pravou, která se bude konat v pondělí 14. listopadu 2022 od 17 hodin v malém sále fakulty. Přednášejícím je Ilja Skaunic, ředitel ostravské pobočky České národní banky a vyučující
fakulty.��Stejně dlouho, jak existují bankovky, existuje i snaha napodobit je a získat tak jejich hodnotu, aniž by bylo nutné pořídit si je oficiální cestou. Od samého počátku je jejich výroba
doprovázena snahou vyrobit je tak, aby padělatelé neměli jednoduchou práci. V průběhu výroby jsou bankovky opatřeny ochrannými prvky. Co ale může dělat obyčejný člověk, aby nepoužíval
falešné bankovky, které se k němu mohou dostat a nebyl tak v konfliktu se zákonem? Dozvíte se na přednášce. Grafika: Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné , Slezská  univerzita

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)

DUPLICITNÍ S: ��PŘIPOMÍNÁME ZAJÍMAVOU PŘEDNÁŠKU O FALEŠNÝCH… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

14.11.2022 (10:00:49) Sociální sítě Obchodně-podnikatelská fakulta Facebook - Příspěvky Obchodně  podnikatelská  fakulta  v Karviné, Slezská univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

�� Dne 9. 11. 2022 byl rektorem na pozici ombudsmana jmenován Mgr. Marek Timko, Ph.D. ����� Hlavním posláním ombudsmana na univerzitě je poskytovat pomoc studentům a
zaměstnancům univerzity při řešení problémů souvisejících se studiem nebo prací tak, aby bylo všem zajištěno rovné a spravedlivé zacházení. ���� Podněty ombudsmanovi mohou studenti a
zaměstnanci podávat písemně na adresu univerzity nebo e-mailem na adresu � ombudsman@slu.cz, další možností jeprostřednictvím zabezpečené aplikace garantující anonymitu podání �
www.nntb.cz/c/pl2zj75o anebo také osobně. --Text a grafika: Slezská univerzita v Opavě --Novému ombudsmanovi k pozici gratulujeme a přejeme co nejsnazší průběh! �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelská (1x), fakulta (1x), karviné (1x)

DUPLICITNÍ S: �� Dne 9. 11. 2022 byl rektorem na pozici… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

14.11.2022 (14:34:01) Rádio Slezská univerzita v Opavě ČRo - Plus - Odpolední Plus (automat) ČRo - Plus

Otevřít originál | Otevřít detail| Stáhnout článek

14:10
00 odklonu regionu od těžby uhlí má být ale současný lob ČSA na Mostecku. Ten má totiž po rekultivaci sloužit jako místo pro plovoucí sluneční elektrárny nebo výrobu vodíku. Další část

peněz má jít ale i na menší projekty v regionu, a to například na dotace
15 pro střední školy nebo úvěry na nové technologie pro firmy. Připomíná reportér Jan Bachorík z Ústeckého kraje děkuji. Na slyšenou. A jaké projekty mají pomoci s odklonem od těžby uhlí v

Moravskoslezském kraji, to zjišťovala
30 a ví to reportérka Andrea Brtníková. Hezký den. I vám. Pěkný den z Ostravy. Tady do Moravskoslezského kraje. Má jít z toho balíku evropských dotací vůbec nejvyšší částka, a to téměř 19

miliard korun. Region má připraveno
45 opravdu let několik strategických projektů, které chce z těchto peněz zaplatit. Třeba nové muzeum v Dolních Vítkovicích v místě, které zná celá republika díky festivalu Colours of Ostrava.

Nebo je tam stavba nové vědecké knihovny. Ovšem vizuálně

14:11
00 hodně zajímavý. Podle mě je plán na stavbu obřích skleníků v Karviné symbolicky právě v části města zvané doly. Tam má jít dvě a půl miliardy korun. Vše to vyřizuje Slezská  univerzita  a

její prorektor Tomáš gondol mi potvrdil, že

1. ��PŘIPOMÍNÁME ZAJÍMAVOU PŘEDNÁŠKU O FALEŠNÝCH…   
seznam | nahoru

2. �� Dne 9. 11. 2022 byl rektorem na pozici…   
seznam | nahoru

3. Odpolední Plus (automat)  
seznam | nahoru
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15 aktuálně došlo k určité změně původních plánů. Skleníky chce univerzita teď nově postavit za golfovým areálem litiny a už ne poblíž bývalého Dolu Barbora. Na tom novém místě totiž
nebude takový problém s pozemky. Tam to prakticky

30 celé patří OKD, tedy prakticky státu. Zatím to zní ale opravdu až neuvěřitelné, že bez části Karviné, která je postižená těžbou a na tom místě nic není. Jen taková planina, poddolovaná zem,
měly vyrůst skleníky. Takové. Já jsem

45 se dívala na ty plány, toto takové skleněné obří kopule, pod kterým má být on a vegetace, snad i exotická fóra. Mají to být takové živé laboratoře a akademici by tam měli vyučovat o
udržitelném zemědělství a zahradnicí. Ale samozřejmě

14:12
00 má to být určeno i takto i koncipováno jako oddychová zóna pro veřejnost. V tuto chvíli specialisté počítají, jak vůbec je to reálné. Tedy pracují na tzv. studii proveditelnosti. A to její první
15 změní mají předložit už do konce tohoto měsíce. No a samozřejmě musí se poprat i s aktuálním tématem, tedy jak zajistit provoz takových skleníků, aby to nebylo moc drahé. A tady se

dokonce uvažuje o využití důlních plynů, kterých je v podzemí regionu opravdu hodně.
30 Počítá se samozřejmě s obnovitelnými zdroji energie, jako jsou tepelná čerpadla a fotovoltaika. No a pokud se vše podaří, budete v uvozovkách karvinský ráj otevírat za pět let. Tolik

reportérka ČRo Andrea Brtníková.
45 I vám děkuji. Na slyšenou. Na slyšenou. A podrobnosti ohledně operačního programu spravedlivá transformace teď probereme dále na plusu ve vysílání vítám Petra Valdmana, ředitele

Státního fondu životního prostředí ČR. Dobrý den. Dobrý den.

14:13
00 Na co přesně ten dnes zveřejněný operační program cílí? A kdo všechno o prostředky může požádat. Cíl. Hlavním cílem operačního programu spravedlivá transformace je přispět k

transformaci
15 tak tzv. uhelných regionů, to znamená přispět k investicím, aby ten odchod z uhlí, z těžby uhlí a z celé vlastně závislosti na těžbě uhlí byl co nejhladší a aby se mohly vytvořit tímto operačním

programem
30 v podstatě podmínky pro rozvoj všech dalších služeb, podnikání atd. My jsme dnes vypsali vlastně tři výzvy. Všechny tři výzvy se týkají strategických projektů, to jsou projekty, které mají

pro ty tři dotčené
45 regiony zvláštní význam, takže proto se jim říká strategické projekty a zahájíme 30. listopadu letošního roku příjem žádostí, kdy nám jednotliví předkladatelé těchto strategických projektů

budou deklarovat právě to, co zaznělo ve vaší

SEKCE: Zpravodajství POČET AKTUALIZACÍ: 8

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

14.11.2022 (16:20:09) Internet Slezská univerzita v Opavě Vysokeskoly.cz/ - Články Tereza Poláková

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Jako každý rok bude i letos 17. listopad patřit vzpomínkovým akcím a oslavám. Pořádat se budou koncerty, průvody a shromáždění u příležitosti Mezinárodního dne boje za svobodu a
demokracii. Slavit se bude také Mezinárodní den studentů. Kam letos vyrazíte slavit vy?

Jako každý rok i letos pořádají studenti Univerzity Karlovy na Albertově pietní akci Svobodný listopad. Akce se koná v rámci celopražské akce Festival Svobody.

Program začíná v deset hodin. V poledne promluví několik rektorů a položí věnce na místo, kde začal již před 33 lety sametový průvod studentů. Než začne další blok diskuzí na hlavním podiu,
budete moci navštívit některý ze studentských stánků a vyzkoušet si třeba první pomoc pod dohledem mediků.

V jednu hodinu se pak na podiu představí historik Michal Stehlík a publicista Martin Groman a nahrají zde jeden z dílů své podcastové série Přepište dějiny. Později se můžete těšit na diskuzi na
téma „Kam zmizela svoboda? Debata o (ne)demokracii v postsovětském prostoru“.

Praha nabídne bohatý program i odpoledne a večer. Pokud se chcete vyhnout davům, projděte si trasu studentů pomocí geolokační hry Skryté příběhy. Ta vás z Albertova zavede přes Vyšehrad
na Národní třídu. Pokud vám naopak davy nevadí, ale prodírat se k pietnímu místu na Národní třídě přeci jen nechcete, zkuste Sametový svařák na Smíchovské Náplavce. Kromě svařáku si zde
můžete pochutnat i na guláši, nebo vypustit lodičku ze skořápky ořechu po Vltavě. Od 18 hod pak zde vystoupí trumpetista a DJ Chris Vern.

V Brně se v rámci festivalu Brněnský sedmnáctý, pořádaným zástupci brněnských univerzit, můžete zúčastnit hlavního programu na náměstí Svobody. Zde také otevřou stánky studenti
brněnských univerzit a neziskové organizace. I v Brně bude kladení věnců a řečnění na podiu. Navíc i trochu hudby.

Ta rozezní prostory Alfa pasáže. Vystoupí hudebníci Tom Oakland, Jakub Molnár a Adam Kořán. Proběhne zde i autorské čtení spisovatele Jana Němce. Bude předčítat ze své nejnovější knížky
Liliputin – Povídky z války. Kino B17 bude promítat dokumenty z festivalu Jeden svět.

Do dění se můžete v Brně zapojit i osobně. V hotelu Barceló Palace Brno proběhnou v rámci fóra diskuze. „Fórum je novou platformou festivalu. Mělo by sloužit k setkání nejen pozvaných hostů,
ale i návštěvníků festivalu, aby společně diskutovali o zásadních společenských tématech. Pro tento ročník jsme proto vybrali otázky války a míru nebo diskusi o ideálním prezidentském
kandidátovi,“ vysvětlili organizátoři akce pro server Informuji.cz.

Na plzeňské Západočeské univerzitě si oslavy sametové revoluce můžete připomenout již o dva dny dříve. Na Fakultě pedagogické ZČU proběhne Fórum 17.listopadu. Vystoupí zde sametoví
pamětníci František „Čuňas“ Stárek, undergroundový umělec a vězeň komunistického režimu, a bývalý senátor Jiří Dienstbier, který se listopadových událostí účastnil ještě jako student. Od půl
jedné poté proběhne diskuze na téma ekonomické transformace pro roce 1989.

Stejně jako loni začínají slavnosti k příležitosti oslav 17. listopadu na Ostravské univerzitě v půl čtvrté v Bráfově ulici. Bude zde slavnostně očištěna pamětní deska na budově univerzity, promluví
rektor Jan Lata a zazní státní hymna.

Poté se budete moci přesunout do knihovny OU, konkrétně do nově otevřené studovny Jacquese Rupnika. Proběhne zde série přednášek, komponovaný blok hudby a zazní proslov věnovaný
prezidentu Emilu Háchovi. Na závěr je připraven i historický kvíz týkající se událostí 17. listopadu napříč 20. stoletím.

Komorní filharmonie Pardubice pořádá ve spolupráci s Univerzitou Pardubice koncert od 19 hodin v Aule Arnošta z Pardubic. Zazní zde například suita pro dvoje housle a orchestr skladatele
Moritze Moszkowskeho nebo symfonie Sergeje Prokofjeva.

Na Technické univerzitě v Liberci zase vystoupí v rámci svátku studentů hudební těleso Husak Quartet. V aule budovy G na Univerzitním náměstí se už 15. listopadu od 18 hodin můžete těšit na
jejich koncert pokrývající široké spektrum žánrů od klasiky přes folk, až po filmovou hudbu.

Slezská  univerzita  v Opavě  pořádá k příležitosti výročí dvoudenní workshop  reportážní fotografie přímo v Praze. Kurz povede absolvent univerzity a nyní fotoreportér pro ČTK Roman
Vondrouš. Přihlášení budou fotograficky dokumentovat demonstrace, průvody i další pietní akce.

Slavnostní den si studenti připomenou i přímo v Opavě. U pietního místa Srdce studenstva studenti letos zavzpomínají i na padlé kolegy z Ukrajiny , kteří kvůli válce nikdy nedostudují. Ve tři hodiny
bude slavnostně zahájena výstava Diplomy, které nikdy nebudou vydány. Dále se můžete těšit na debatu se zahraničními zpravodaji na Ukrajině a v Rusku Petrou Procházkovou a Martinem
Dorazímem. Od šesti hodin pak proběhne koncert skupiny The Middle of the Sandwich.

4. Diplomy mrtvých i pouštění lodiček. Česko slaví Mezinárodní den studentů   
seznam | nahoru
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SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

14.11.2022 (19:54:24) Internet Institut tvůrčí fotografie Fabexmedia.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Hejtman udělil Odpadové Oskary. MS kraj zná svou Osobnost i společensky odpovědné subjekty. Nejoblíbenější místní firmy ocenil „Spokojený zákazník MS
kraje“. Neznámý vandal řádí na Fifejdách. ZOO Ostrava: Pestřenec podobný – ryba šnekáč, co vrší písečné duny. Ostravský rozhlas s klubem Parník podpoří
místní muzikanty. Těšínské divadlo: 1+1 lístek zdarma – 19. listopadu 15:30 – 20:00. Osobností Moravskoslezského kraje se stal fotograf Jindřich Štreit .

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

15.11.2022 (00:01:25) Internet Obchodně-podnikatelská fakulta Root.cz - Články Petr Krčmář

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Na sedmém ročníku konference Open-source řešení v sítích v Karviné se hovořilo především o kybernetické bezpečnosti. Ukazuje se, že nejslabším článkem jsou uživatelé. Dokáží obejít
jakékoliv technické opatření.

Letos v Karviné proběhl již sedmý ročník konference Open-source řešení v sítích. Před dvěma lety akce proběhla kvůli Covidu pouze online, ale kromě této výjimky se setkání koná každé dva roky.
"Akce je určena zejména pro ty, kteří se více kamarádi s IT technologiemi. Vždycky se program snažíme naskládat tak, aby v něm byly prezentovány příklady dobré praxe a probíhala vzájemná
diskuse," řekl na úvod Petr Suchánek z OPF  SLU v Karviné.

Filip Řezáč: Minikrabičky s OWRT

V roce 2010 přišel z organizace CESNET impuls pro využití OpenWrt (OWRT) k vývoji vlastních aplikací běžících na malých levných krabičkách. OWRT je linuxová distribuce, která původně
vznikla pro malé domácí routery, ale postupně se její možnosti výrazně rozšířily.

"Původní nápad byl nahradit drahé telefonní řešení levnými a stejně spolehlivými krabičkami s OWRT. " Projekt BEESIP se podařilo úspěšně rozjet, navázaly další projekty jako UCIProv,
penetrační nástroje Pentests, agentní systém pro měření kvality hovorů Callmon a další. "Otestovali jsme mnoho hardware, čipsetů a architektur a nakonec se nám osvědčily krabičky od f. GL
iNet." Jde o čínskou společnost, která má celé portfolio zařízení, u některých modelů podporují PoE a mají nativní podporu OWRT.

Jedním z dalších projektů byla podpora pro stávající projekt Eduroam, který umožňuje autentizovat uživatele v mezinárodní federativní síti. "Můžete vzít vlastní zařízení a odcestovat s ním do
zahraničí a pomocí místního zařízení se autentizovat. Nejdál jsem eduroam našel v Chicagu na nádraží."

Projekt Eduroom implementuje podobné řešení právě do levných krabiček pomocí OWRT. "Vybrali jsme si krabičku s názvem Brume, která je schopná utáhnout plnohodnotný server. Na ní nám
běží FreeRadius, LDAP a RadSec." Server se pak umí na připojovaného uživatele dotázat do místní databáze nebo jiného serveru. "Požadavek může cestovat sítí, až dorazí k databázi, kde se
může ověřit."

Komunikace mezi jednotlivými prvky je zabezpečená pomocí TLS, využívá se řešení RadSec. Kromě serveru je možné síť rozšiřovat pomocí jednotlivých AP, která se konfigurují automaticky.
Provisioning probíhá pomocí standardu TR-069 s využitím ACS serveru a protokolu CWMP. "Tímto protokolem se baví server s jednotlivými AP a konfigurace se tak posílá z centrálního bodu. "
Jako AP může sloužit další krabička s OWRT s označením GL-AR750 a kódovým názvem Creta, která umí i PoE a stojí 49 dolarů.

Jako server slouží zmíněné zařízení GL-MV1000 Brume, které má tři gigabitové ethernety, dvoujádrový procesor Marvell Armada 88F3720 na 1 GHz, 1 GB paměti a 8GB úložiště EMMC.
"Výhodou je, že je uvnitř už nainstalované OpenWrt. Je možné tam dát vlastní nebo jej můžeme přehrát pomocí Ubuntu 20.04.5 LTS pro architekturu ARM. " Cena tohoto zařízení je 109 dolarů,
připravuje se druhá vylepšená verze se čtyřjádrovým procesorem, ale jen dvěma ethernetovými porty.

Provisioning pak probíhá pomocí CWMP, přičemž klienti se o ACS serveru dozvědí pomocí TXT záznamu v DNS. Pomocí Eduroomu je tak možné jednak snadno rozšiřovat současný eduroam,
ale také postavit vlastní nezávislou infrastrukturu se svou databází uživatelů. "Všechny scénáře máme připravené jako dockerové kontejnery, které si můžete do krabičky stáhnout a s webovým
rozhraním všechno snadno rozjet."

Patrik Burdiak: Kvantová distribuce klíčů

Dokáže kvantová kryptografie zabránit běžným ransomwarovým útokům? "Odpověď je ne, ale nabízí nám ochranu před budoucími útoky. " Při běžné komunikaci pomocí protokolu TLS nejprve
proběhne autentizace a poté musíme přenést symetrický klíč pro budoucí komunikaci například pomocí AES. "Nešifrujeme přímo asymetrickou šifrou, protože je to pomalé. "

Největší problém může nastat právě při výměně klíčů. "Na tento krok se zaměří útočníci využívající kvantové počítače. " Při této fázi se využívá toho, že faktorizace velkých čísel je se současnými
počítači velmi náročná, ale Shorův algoritmus ji dokáže zvládnout v rozumném čase. "V současné době zatím není asymetrická kryptografie ohrožená. " V budoucnu může být ale dešifrovaná starší
komunikace, která byla v minulosti zaznamenána.

Stále se hovoří o tom, zda je potřeba už teď tento problém řešit. "Když si uvědomíme, jak rychle nastoupily mobilní telefony, může se stát, že za dvacet let tu budeme mít skutečné kvantové
počítače." Velké firmy jako Google, IBM a Microsoft investují do vývoje obrovské peníze.

Kvantová distribuce klíčů slouží k tomu, abychom vyřešili původní problém přenosu symetrického klíče. "Snažíme se přenést data přes zabezpečený kvantový kanál. " Výsledek je pak používaný
běžnými aplikacemi, které se přes REST API dotazují na současný platný klíč.

Jeden z algoritmů BB84 pracuje s polarizací přenášených fotonů. Obě protistrany se na začátku dohodnou, jaká polarizace bude odpovídat skutečnému bitu. První krok komunikace běží po
kvantovém kanále, ostatní pak proběhnou přes běžný veřejný kanál. "Tento proces využívá principy kvantové mechaniky, které zajišťují odolnosti proti útoku typu MitM. "

QKDNetSm je rozšiřující modul pro simulátor NS-3, který umí simulovat kvantovou síť. "Je možné simulovat QKD sítě či samotnou QKD linku. " Vyzkoušet ho je možné ve webové verzi, kde je

5. Magazín z MSK – 9.11.2022   
seznam | nahoru

6. Nejslabším článkem je nepoučený či nezodpovědný uživatel, tvrdí bezpečáci   
seznam | nahoru
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možné vytvářet různé linky a spravovat management klíčů.

Všechny tyto algoritmy vycházejí ze současných matematických modelů, které předpokládají jejich bezpečnost. V současnosti také není znám způsob, jak napadnout komunikaci zabezpečenou
symetrickou kryptografií. "Dnes vám tady říkám, že jsou bezpečné, ale za pět let se třeba ukáže, že jsou prolomitelné pomocí nějakého nového kvantového algoritmu. "

Bob Mann: problém prvních 100 dnů

Mezi správci IT a bezpečnostními odborníky je vždy souboj. "Síťaři by například chtěli postavit největší síť na světě, ale přijdou bezpečáci s pravidly na filtraci provozu. " Prací bezpečnostních
analytiků je zajistit, aby firma fungovala co nejbezpečnější.

CISO (Chef Infirmation Security Officer) musí mít mnoho schopností: musí být manažer, vést lidi a také umět vyjednávat s různými organizačními složkami. "Je to komplex různých dovedností.
Navíc si tou prací neuděláte příliš mnoho přátel, i když většinou nechcete nikoho naštvat."

Základem je chápat hrozby, ale nestačí nám jen vědět, co nám hrozí. Důležité jsou také důsledky jednotlivých bezpečnostních hrozeb. "Když nám někdo shodí webový server, musíme vědět, jaké
to bude mít dopady, jak to zasáhne naše zákazníky a kolik bude stát to napravit." Je potřeba například počítat také s četností takové hrozby.

Bezpečnost není nic výjimečného a nestandardního, jde jen o další disciplínu, která vám má pomoci s provozem vašeho byznysu. Stejně jako provozujete autentizační řešení, monitoring, školení
uživatelů, měla by být součástí skládačky i bezpečnost. "Velkým problémem jsou samotní uživatelé, kteří se vás snaží obejít, zařídit si věci po svém a nerespektovat pravidla. Je s nimi těžká
práce."

Když se CISO ujme svojí nové role ve firmě, nejprve musí vyřešit několik nejdůležitějších věcí. V prvních pomyslných sto dnech musí zjistit, jaká má od něj firma očekávání, zda má všechny
důležité informace a zda má k dispozici všechny potřebné nástroje. "Musí si také udělat celkový obrázek, poznat organizační strukturu, seznámit se s dodavateli a pochopit předchozí selhání. "
Stejně důležité je ale udělat si ve firmě přátele. "To znamená hodně setkávání, spoustu kávy a dortíků. "

Je také důležité pochopit, že všechny věci jsou propojené: lidé, technologie a proces. Když nedáte lidem dost peněz, nebudou mít jak dělat svou práci. "Když nebudou rozumět IT prostředí, jak ho
budou moci obsluhovat?" Je potřeba se proto dívat na věci komplexně.

Následujícím krokem je posouzení situace, kdy je potřeba analyzovat současný stav a zvážit problémy, objevit potenciální vnější zdroje problémů a předchozí neřešení nebo ignorované problémy.
"Často se zapomíná také na rozpočet, což je problém celého IT. Potřebuju peníze, abych mohl dělat svou práci. " Je velmi těžké získat peníze a obvykle to trvá velmi dlouho. "Útočníci ale nečekají
a jdou po vás."

Naprosto zásadní je, aby firma práci bezpečnostního odborníka podporovala. "Je třeba se také shodnout na bezpečnostních kritériích a modelech, která budou ve firmě používána. " Důležitá je
podpora IT oddělení, které musí na celé věci spolupracovat. "Nesmíte se nikdy nechat utopit v detailech, naopak musíte pochopit, co firma potřebuje a jaké jsou hrozby. "

Doporučení tedy znějí: stavějte věci od začátku správně, aby byly od základu tvořeny bezpečně. "Dejte si čas a udělejte to hned dobře. " Důležité je věnovat se dostatečně zodpovědnosti za
jednotlivé součásti. "Útočníkům stačí najít jednu slabinu, vy musíte odhalit všechny. "

Alena Minxová: Kybernetická (ne)bezpečnost v praxi

Počet trestných činů roste a miliardové škody následují. "Je to úspěšný byznysový model, řada firem zaplatí za dešifrování svých dat. " Existují platformy pro hodnocení útočníků, kde chtějí mít
jednotliví aktéři vysoké skóre, aby jim další oběti zaplatily.

Nejčastějšími oběťmi jsou poddimenzované systémy státu, malé obce, příspěvkové organizace a nefunkční středně velké korporace. "Důsledky jsou často likvidační: majetkové, obchodní,
reputační." Stále stoupá také počet nahlášených vážných incidentů. "Útoky jsou čím dál sofistikovanější a mnoho organizací je ignoruje. "

Připravuje se nový mechanismus NIS2, který zpřísní pravidla pro vybrané regulované subjekty v ČR. "Dnes se tahle regulace týká asi tří stovek subjektů, NIS2 se dotkne šesti tisíc dalších. Třeba
včetně vodovodů a kanalizací." Podrobnosti lze nalézt na nis2.nukib.cz.

Nejslabším článkem kybernetické bezpečnosti je nepoučený uživatel. "Můžete se snažit, jak chcete a uživatel pak na něco klikne a způsobí průšvih. " Asi 95 % bezpečnostních incidentů je
způsobeno uživateli. "Ředitel pak ale přijde a obviní z problému IT oddělení. "

Kybernetická bezpečnost je jeden velký pevný řetěz okolo organizace. "Každý řetěz je tak silný, jako jeho nejslabší článek. Musíte si to uvědomit a předat informace koncovým uživatelům. "
Uživatelé například nevědí nic o fyzické bezpečnosti a nevěnují se jí: nechávají monitory otočené k oknu, nezamykají počítače, nechá v kanceláři sedět cizí lidi a podobně.

Uživatelé neznají základní pravidla bezpečného chování, stahují neznámé aplikace, odsouhlasí jim přístupy ke všemu a podobně. Aby je počítač přestal obtěžovat, povolí všechno, na co se jich
ptá. "Uživatelé se obvykle vymlouvají na to, že nemají čas. " Obvykle jim stačí, že si udělají online rychlokurz bezpečnosti, dostanou certifikát a dál to neřeší.

NÚKIB nedoporučuje v organizacích ke komunikaci používat WhatsApp, přesto jej uživatelé používají a posílají si přes něj citlivé dokumenty. "Uživatele zajímá hlavně to, zda jsou v aplikaci
barevné ikonky a zda je zadarmo." NÚKIB zveřejnil analýzu bezpečnosti komunikačních aplikací.

Nejslabším článkem kybernetické bezpečnosti je nepoučený uživatel. "Pokud ho vy poučíte a ukážete mu základní bezpečnostní hrozby, už to není nepoučený uživatel, ale může to být jen
nezodpovědný uživatel."

Lukáš Macura: Pohled do systémů pomocí Foresight Cyber Platform

Foresight Cyber se snaží firmám pomáhat objevovat bezpečnostní problémy a předcházet kybernetickým útokům. "Používáme k tomu řadu komerčních nástrojů i vlastní platformu Foresight Cyber
Platform." Ta je schopná importovat spoustu různých informací o celé síti.

Je možné použít řadu externích nástrojů, které poskytují mnoho dat o hardware. Je možné například provádět skeny pomocí Nmap, zjišťovat informace pomocí Qualys, importovat data z některé
CMDB, sledovat údaje z monitoringu Zabbix a podobně.

Kromě přehledu o hardware, je potřeba mít také informace o software, ale také například o uživatelských účtech. Je možné to zjistit pomocí Qualys, vytáhnout to z Ansible, CMDB nebo použít
například LDAP. "Není ale důležité jen znát všechny účty, ale musíte zároveň vědět, kdo je vlastní. Naše platforma umí tyhle informace korelovat. "

Neustále je potřeba mít také přehled o bezpečnostních hrozbách. "Naše platforma umí tahle data stáhnout, projít a rozhodnout o prioritách. Víme totiž, jak je důležitý daný systém a rozhodnout o
důležitosti záplaty." Bezpečnostních hrozeb je velká spousta a je potřeba rozhodnout, které jsou pro konkrétní síť relevantní.

Základem celého systému je grafová databáze, nad kterou je možné dělat jednotlivé analýzy. Všechny prvky v síti by měly být někde dokumentované a měli byste o nich vědět. "Zjistím tak
nekonzistence ve vlastních procesech, protože pokud třeba daný účet neznám, je něco špatně." Samotné nasazení podobného nástroje není řešením všech problémů, ale pomůže odhalit kostlivce
ve skříni.

Platforma obsahuje data, nad kterými je pak možné provádět konkrétní diagnostiku. "Můžete pokládat dotazy typu: jaký dopad bude mít odchod tohoto uživatele? Nebo jaké systémy budou
postiženy, když tento správce nebude záplatovat chyby?" Je možné vytvářet vlastní pohledy na data, modelovat různé události a počítat dopad jednotlivých událostí.

Nástroj je možné stáhnout a nainstalovat, pokud ho nebudete monetizovat. "Původně byla určena pro naše interní účely, ale pak jsme se ji rozhodli otevřít. "

Přemysl Soldán: Poznatky vývoje v oblasti kybernetické bezpečnosti

Počet kybernetických útoků v Evropě letos dramaticky vzrostl, což ještě zdůraznilo potřebu potřebu organizací zabývat se bezpečnostními strategiemi. "V důsledku války na Ukrajině došlo k
zintenzivnění kybernetických útoků, což jsme očekávali."

Největším problémem kybernetické bezpečnosti zůstávají uživatelé, kteří jsou schopni obejít všechna zařízení a udělat neuvěřitelné věci. "Setkáváme se s tím pravidelně a nevíme, co s tím. Online
školení nepomáhá, osobní školení nepomáhá, vysvětlování nepomáhá."

CISA má několik obecných doporučení bezpečného chování. V první řadě je potřeba neustále kontrolovat celé prostředí a hlídat vyřešení všech potenciálních problémů. Zároveň je potřeba co
nejdříve problém objevit a reagovat na něj. "Při velkém DDoS útoku je například nejlepší prostě fyzicky odpojit kabel. "

Mezi další rady patří: vylepšit monitoring, zavést multifaktorovou autentizaci, zavést segmentaci sítě, aplikovat princip minimálních oprávnění, nasazovat aktualizace, důsledně zálohovat, vytvořit
nouzové plány, rozumět rizikům v celém dodavatelském řetězci a starat se o účty a autentizaci.
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Pro kyberbezpečnost je zásadní pravidelnost, nestačí jen nasadit nějaký nástroj a pak na něj zapomenout. "Když nasadím nějaký analyzátor, musím se mu pak už věnovat pořád. " Totéž platí o
školeních uživatelů, sledování bezpečnostních incidentů a průběžných auditech. "K tomu všemu potřebujete lidi, kteří zase stojí balík peněz. "

SEKCE: IT a komunikace POČET AKTUALIZACÍ: 1

KLÍČOVÁ SLOVA:  opf (1x), slu (1x)

DUPLICITNÍ S: Nejslabším článkem je nepoučený či nezodpovědný uživatel, tvrdí bezpečáci ( Root.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

15.11.2022 (04:11:02) Internet Slezská univerzita v Opavě Topvip.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Herečka Beáta Kaňoková, která aktuálně září hned ve dvou filmech, jež na podzim vstoupily do kin, přijala pozvání do televizní Show Jana Krause. „V Benátkách jsme měli
premiéru filmu Běžná selhání,“ přibližuje herečka, „druhý film je Hranice lásky.“

A právě o něm se hodně mluví a ten také kvůli tématu polyamorie, o níž by měl pojednávat, zajímá Jana Krause. „Celý film není jen o polyamorii, je to jen jeden aspekt,“ říká k tomu jedna z
titulních postav a o samotné polyamorii si myslí, že není pro každého. „Pro mě to taky není, já bych to asi nedokázala. Ale já jim přeju všem hrozně moc štěstí, těm, co to provozujou.“ Ona sama
prý dává přednost tradičním vztahům, ačkoli má za sebou v privátní sféře nepříliš dobré období.

„Měla jsem takový blbý období. Můžu říct z pr…e? Nebylo to úplně hezký,“ prozrazuje a také na sebe práskne to, že se na dnešní návštěvu pořadu Show Jana Krause velice dlouho připravovala.
„Asi tak tři hodiny jsem strávila tím, že jsem vytahala všechno ze skříně, a řešila jsem, co si dneska vezmu na sebe. A volala jsem svojí kámošce, která to musela se mnou všechno vytrpět. Byla
jsem z toho úplně zoufalá, a pak jsem z toho usnula, jak jsem byla vyčerpaná,“ vypráví Beáta, která dřív, než se začala věnovat herectví na DAMU v Praze, studovala kulturní dramaturgii se
zaměřením na divadlo na Slezské univerzitě  v Opavě . „To je takové to období, kterým si po té dvacítce projde každý,“ bilancuje.

„Já jsem se hledala, a když se hledáte, děláte strašný blbiny. A když jsem šla na DAMU, říkala jsem si, že je fajn, že mám zkušenosti, které ti osmnáctiletí nemají.“ Po skončení studia šla do
angažmá do Jihočeského divadla. „Tam jsem byla jen rok, ale bylo to krásné, takové pěkné období,“ vzpomíná s úsměvem herečka, která si v tuto chvíli dává pauzu a nic nezkouší. „Tohle jsou
moje první dva filmy, tak uvidím, co se stane. Zatím nic. Já to mám všechno se zpožděním.“

Foto: TV Prima

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzitě (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

15.11.2022 (09:17:19) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Slezská  univerzita  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Naši čerství Valorant reprezentanti na národním kole turnaje Red Bull Campus Clutch 2022. Dokážou porazit českou univerzitní špičku a dostanou se do světového finále v Brazílii?Turnaj můžete
sledovat už dnes od 12:30 na twitch.tv/playzoneczDržíme palce!Sestava (zleva odshora): Mikuláš ‘’czoppo’’ Szmek, Martin ‘’mac1nko’’ Michalko, Daniel ‘’Smokeyi’’ Šabršula, Jan ‘’Gony
Gonzalez’’ Hovjacký, Jiří ‘’JBRexi’’ Burda a úplně dole ambasador e-sportu na SU Andrej ‘’pinacol’’ Piňák.

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

15.11.2022 (10:04:11) Sociální sítě Obchodně-podnikatelská fakulta Facebook - Příspěvky Obchodně  podnikatelská  fakulta  v Karviné, Slezská univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Business Gate tě zve na workshop, který se bude nést v tématu E-Marketingu. ��� Co tě čeká? Workshop ti vysvětlí role Facebooku a Instagramu v marketingové komunikaci, dozvíš se, jak
fungují tzv. algoritmy, naučíš se základy strategického myšlení � a vedení reklamní kampaně. � Všechna teorie bude podložená praktickými příklady��, které tě naučí tvořit obsah v souladu s
vytvořenou strategií a fázi nákupního procesu�, kterou si budeš moct sám vyzkoušet. � Workshop se bude konat 28. listopadu 2022 od 16:00 do 18:00 a bude probíhat v angličtině. ❗️ � Najdeš
nás v místnosti A309. Celý workshop povede Daniel Kvíčala.���� Vstupné je zdarma.

SEKCE: Instituce a organizace POČET AKTUALIZACÍ: 1

7. Beáta Kaňoková: Měla jsem takový blbý období. Nebylo to úplně hezký   
seznam | nahoru

8. Naši čerství Valorant reprezentanti na národním…  
seznam | nahoru

9. Business Gate tě zve na workshop, který se bude…   
seznam | nahoru
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KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelská (1x), fakulta (1x), karviné (1x)

DUPLICITNÍ S: Business Gate tě zve na workshop, který se bude… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

15.11.2022 (11:35:58) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Multimediální techniky v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

17. listopadu vzdáváme hold studentům, kteří díky svému přesvědčení a odvaze nasazovali své životy pro naši republiku a pro demokracii a svým jednání strhli a pobídli k odvaze i ostatní.Letos si
celá Slezská  univerzita  v Opavě  připomíná letošní datum velkolepou akcí, která svým hlasem vyzívá k ukončení probíhajícího konfliktu na Ukrajině. Přijďte připojit svůj hlas k Srdci studenstva
17. 11. 2022

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

15.11.2022 (12:55:55) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Fakulta  veřejných  politik  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

I letos si mohou studenti středních škol podat přihlášku do odborné soutěže vyhlašované naší fakultou� Mají tak možnost vyzkoušet si přípravu a obhajobu odborné práce a hlouběji proniknout do
vybraných témat, která souvisí se studijními programy fakulty� V neposlední řadě mohou vyhrát i věcné ceny a získat další výhody. Bližší informace: www.slu.cz/fvp /cz/ssodbornasoutez

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x), fvp (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

15.11.2022 (13:06:14) Internet Slezská univerzita v Opavě Feedit.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Praha, 15. listopadu 2022 – Třetí regionální akcí v Plzni zakončily sdružení CzechInno a Hub pro digitální inovace svou letošní roadshow po českých krajích k tematice pokročilé digitalizace v
podnikání i veřejných organizacích. Série s podtitulem „Úspěšná implementace digitálních inovací do každodenního života v regionech“ představila konkrétní projekty, které přispěly k digitální
transformaci v malých a středních firmách i veřejných organizací v krajích po celé ČR. Zároveň získala příklady dobrých praxí, které lze mezi regiony sdílet. Doprovodila ji série webinářů s
podtitulem „Kde na to vzít?“, která se podrobněji věnovala možnostem, jak získat finance i nefinanční zdroje z dotačních programů i od soukromých investorů. Hlavním realizátorem projektu byl
Hub pro digitální inovace a jeho strategičtí partneři – České Radiokomunikace a Komerční banka.

„Naše sdružení a náš digitální inovační hub mají sídlo v Praze. Naším cílem je ale každoročně se vypravit alespoň do některých regionů v Česku a na Moravě, abychom si s kolegy z místních
organizací a firem vyměnili novinky v oblasti podpory digitálních inovací prostřednictvím nových užitečných nástrojů, služeb a projektů,“ říká k projektu výkonná ředitelka sdružení CzechInno
a koordinátorka Hubu pro digitální inovace Tereza Šamanová. „Tyto návštěvy jsou nám již od roku 2017 každoročně obrovskou inspirací k tomu, jaké podoby může mít podpora a
realizace digitálních inovací v praxi, na základě skutečných potřeb firem a organizací v regionech a s efektem, který lze meziregionálně sdílet. Velmi děkujeme kolegům z Brna a
Jihomoravského kraje, Ostravy a kraje Moravskoslezského a Plzně a kraje Plzeňského, že nám to svými vystoupeními a exkurzemi umožnili a přinesli řadu podnětů k další spolupráci na poli
praktické implementace digitálních inovací,“ uzavírá Tereza Šamanová.

Účastníci měli možnost se v rámci regionálně rozděleného programu seznámit v Brně například s možností, jak využívat drony pro správu zemědělských a lesnických provozů. S nimi má
zkušenosti firma AgentFly Technologies. Naopak energetické úspory při správě budov s využitím IoT nabízí firma IOTOR a senzoriku pro sledování pohybu a kvality uchovávání léčiv přináší
společnost TANIX. Ostrava představila novinky o aktivitách na podporu digitalizace zejména místních firem z EDIH Ostrava a také o výzkumných projektech Slezské univerzity  v Opavě
zaměřenými na tematiku chytrých měst a regionů a dopady digitalizace na život místních obyvatel. Nechyběl ani konkrétní příklad dobré praxe z oblasti využívání umělé inteligence ve
zdravotnictví, který k diagnostice chorob poskytla ostravské nemocnici firma Bonmedix Holding. V Plzni pak program prezentoval tematiku regionu vlastní – projekt firmy Amitia zaměřený na
chytrou výrobu s využitím plánovacích agentů s umělou inteligencí a dále ojedinělý systém Správy informačních technologií města Plzně, který pomohl zakomponovat práci dronů do integrovaného
záchranného systému.

Konferenční program akcí doprovodily v Brně exkurze na KYPO – Kybernetický polygon Masarykovy univerzity, který umožňuje tréninky kyberbezpečnostních expertů a v Ostravě na testbed
Vysoké školy báňské – Technologické univerzity Ostrava. Ten nabízí možnosti otestování digitálních technologií ve výrobě, autonomním řízení vozidel i v rámci usnadnění běžného života formou
zkušebního „chytrého bytu“.

Všemi akcemi se prolínala tematika dotačních příležitostí z národních i evropských programů a zevrubný popis aktuálně otevřených výzev, jichž mohou firmy i organizace na
podporu své digitalizace využít. Specializací sdružení CzechInno a Hubu pro digitální inovace jsou přitom projekty tzv. kaskádového financování, což je schéma, v rámci něhož lze za
administrativně velmi nenáročných podmínek čerpat dotace z evropských programů Horizont 2020 a Horizont Evropa na řešení předem definovaných experimentů v oblasti digitalizace. Tomuto
tématu věnovali organizátoři i dva samostatné webináře, aktuálně jsou otevřeny například výzvy z projektů EUHubs4Data nebo Smart4All.

10. 17. listopadu vzdáváme hold studentům, kteří díky…   
seznam | nahoru

11. I letos si mohou studenti středních škol podat…   
seznam | nahoru

12. Série Digitální transformace 2022 představila v českých regionech aktuality z
oblasti podpory pokročilé digitalizace v byznysu i veřejném prostoru  seznam | nahoru
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Partnery celé letošní série Digitální transformace 2022 se staly České Radiokomunikace, které v rámci programu shrnuly nabídku svých aktuálních služeb v oblasti přístupu k technologiím i
byznysovému poradenství se zaměřením na podporu zvyšování digitální zralosti českých malých a středních firem i menších veřejných organizací.

„V ČRA velmi rádi spolupracujeme s malými a středními firmami, které jsou pro nás vždy zdrojem dobrých nápadů pro další rozvoj naší technologické infrastruktury. Jejich inovace napomáhají najít
nové způsoby využití pro naši síť internetu věcí a cloudové služby v praxi a vycházejí vstříc skutečným potřebám v podnikání i běžném životě každého z nás,“ komentuje účast Českých
Radiokomunikací v projektu marketingová manažerka a tisková mluvčí ČRA Anna Tůmová. „Je pro nás velmi inspirující se s firmami i municipalitami setkávat přímo v regionech jejich působení a
na vlastní oči sledovat, jak se každodenních život s využitím digitálních technologií může měnit k lepšímu. Proto se za nimi vždy rádi znovu vracíme.“

Druhým z hlavních partnerů série byla Komerční banka, která v rámci svého setu služeb KB EU Point nabízí dotační poradenství se zaměřením na národní i evropské programy podpory a současně
pomáhá svým klientům i se zajištěním kofinancování jejich projektů.

„Jsme na počátku nového programovacího období, ve kterém je v rámci evropských či národních zdrojů alokován více než 1 bil. Kč. Stěžejní oblastí podpory vedle životního prostředí a energetické
tranzice je právě digitalizace. Již nyní se tak otevírají pro řadu zejména malých a středních firem zajímavé dotační výzvy, které budou v roce 2023 v rychlém sledu následovat. Doporučuji tedy
nepromarnit tyto příležitosti k podpoře svého byznysu, zvlášť v dnešní komplikované době“, říká k participaci Komerční banky na projektu Jan Hanuš, manažer KB EU Pointu.

Letošní série byla již šestou z každoročních roadshow, s nimiž se sdružení CzechInno a Hub pro digitální inovace – již od roku 2017 – vydaly do českých regionů. Na ně naváže spuštění série akcí
a aktivit v oblasti digitální transformace firem i veřejných organizací, které bude od příštího roku z dotací z evropského programu Digitální Evropa implementovat pět nově vybraných českých
Evropských center pro digitální inovace (EDIH). Ta svou působností pokrývají celou ČR s přesahem i do zahraničí a celé EU a budou malým a středním firmám a veřejným organizacím poskytovat
bezplatně nebo s velmi nízkou mírou vlastního kofinancování ze strany beneficientů set služeb zahrnujících čtyři základní pilíře:

1. Testování před investováním včetně přístupu k unikátní technologické infrastruktuře typu testovacích center a polygonů
2. Vzdělávání a přístup k digitálním dovednostem  určené jak pro specialisty v různých oblastech digitalizace, tak zejména pro běžné uživatele digitálních systémů a zařízení
3. Přístup k investicím a financování , ať už formou dotačních programů nebo soukromých investic či dalších obchodních modelů
4. Zprostředkování kontaktů, možnost networkingu a navazování nové spolupráce mezi poskytovateli a koncovými uživateli technologií a služeb potřebných pro úspěšnou digitální transformaci.

Více k tematice také v červnové tiskové zprávě Ministerstva průmyslu a obchodu ČR.

Pořadatelem letošní série Digitální transformace 2022 bylo sdružení CzechInno – nevládní nezisková organizace, která se specializuje na podporu spolupráce firem, výzkumných organizací,
veřejné sféry a dalších hráčů v oblasti digitálních inovací. Akce se uskutečnily v rámci aktivit Hubu pro digitální inovace, hlavními odbornými partnery akce byly České Radiokomunikace, a.s,
Komerční banka, a.s., Cybersecurity Innovation Hub, EDIH Ostrava, Správa informačních technologií města Plzně a BIC Plzeň.

Sdružení CzechInno je i součástí Cybersecurity Innovation Hubu – jednoho z nově vybraných českých EDIH se zaměřením na kybernetickou bezpečnost. Ve svých aktivitách v regionech bude
pokračovat i v příštím roce, pro který připravuje dvě tematicky zaměřené série: jednu s fokusem na sdílení novinek a dobrých praxí v oblasti využívání digitálních technologií, druhou pak specificky
kyberbezpečnostní.

O digitálních inovačních hubech:

Digitální inovační huby (DIH) jsou nezisková konsorcia, která napomáhají svými standardizovanými službami malým a středním firmám a veřejným organizacím v úspěšné digitální transformaci.
V Česku bylo dosud registrováno 13 digitálních inovačních hubů, z nichž Evropská komise v letošním roce vybrala pět Evropských center pro digitální inovace (EDIH), které budou své služby
poskytovat od roku 2023 i v přeshraničním kontextu. Více o tematice na webu Evropské komise, v mapě DIH a nově vybraných EDIH.

O sdružení CzechInno:

Sdružení CzechInno (CzechInno, z.s.p.o.) je česká nevládní nezisková organizace založená v r. 2011 k podpoře inovačního podnikání, která působí v roli inovačního matchmakera
propojujícího ve svých projektech soukromou, veřejnou a akademickou sféru. Od r. 2015 se specificky zaměřuje na témata související s Průmyslem 4.0 a implementací digitálních inovací do
podnikatelské praxe i běžného života.

V r. 2017 se CzechInno stalo zakladatelem Středoevropské platformy pro digitální inovace CEEInno, která k červnu 2022 sdružuje více než 140 aktérů v oblasti digitálních inovací ze
středoevropského regionu i z dalších zemí, kteří v rámci platformy spolupracují na konkrétních projektech ke zvýšení digitální zralosti podnikání i společnosti. Součástí platformy jsou mj. i
všechny oficiálně registrované české digitální inovační huby (centra pro digitální inovace), spoluzakladatelem a partnerem dvou z nich – Hubu pro digitální inovace se sídlem v Praze a
Cybersecurity Innovation Hubu se sídlem v Brně – je i sdružení CzechInno.

CzechInno je již od r. 2017 tradičním organizátorem osvětových roadshow na podporu meziregionálního sdílení dobrých praxí a komunikace v oblasti digitálních inovací, letos se pod titulem
Digitální inovace 2022 aneb Úspěšná implementace digitálních inovací do každodenního života v regionech podporuje a propaguje spolupráci mezi soukromou a veřejnou sférou. Partnery tohoto
projektu a současně strategickými partnery Hubu pro digitální inovace pro oblast technologií jsou České Radiokomunikace, oblast přístupu k investicím a financování partnersky zastřešuje
Komerční banka.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

DUPLICITNÍ S: Série Digitální transformace 2022 představila v českých regionech aktuality z oblasti podpory pokročilé digitalizace v byznysu i veřejném prostoru ( Ceskenovinky1.eu - Články,
Slezská univerzita v Opavě); Digitální transformace 2022 představila aktuality z oblasti podpory pokročilé digitalizace v byznysu i veřejném prostoru ( Vecerni-praha.cz - Články, Slezská univerzita v
Opavě); Série Digitální transformace 2022 ( Udalostiextra.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

15.11.2022 (15:40:12) Internet Slezská univerzita v Opavě Prima - Ženy iPrima Vanesa Havlíková

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Beáta Kaňoková (33) je česká herečka, která aktuálně září ve dvou úspěšných filmech. V legendární červené pohovce prozradila, jaký názor má na polyamorii, jak se dostala k herectví a že se
jí vše daří se zpožděním.

Beátu Kaňokovou v současnosti můžete vidět ve dvou filmech, jež na podzim vstoupily do kin. A sama herečka v Show Jana Krause prozradila, které to jsou. „V Benátkách jsme měli premiéru filmu
Běžná selhání. Druhý film je Hranice lásky, který měl slavnostní premiéru na Mezinárodním filmovém festivalu v Karlových Varech,“ přiblížila.

Právě o druhém snímku se aktuálně hodně mluví, zejména kvůli tématu polyamorie, o níž by měl pojednávat. „Celý film není jen o polyamorii, je to jen jeden aspekt,“ řekla k tomu jedna z titulních
postav a o samotné mnoholásce si myslí, že není pro každého.

„Pro mě to taky není, asi bych to nedokázala. Ale těm, kteří to provozují, přeju hrozně moc štěstí.“ Sama herečka dává přednost tradičním vztahům, ačkoli za sebou v soukromé sféře nemá příliš
dobré období. „Měla jsem špatné období, nebylo to úplně hezké,“ objasnila.

Beáta moderátorovi Janu Krausovi v rozhovoru rovněž prozradila, že se na návštěvu pořadu Show Jana Krause velice dlouho připravovala. „Asi tak tři hodiny jsem strávila tím, že jsem vytahala
všechno ze skříně a řešila jsem, co si dneska vezmu na sebe. A volala jsem svojí kamarádce, která to musela se mnou všechno vytrpět. Byla jsem z toho úplně zoufalá a pak jsem z toho usnula,

13. Beáta Kaňoková o studentském období: Když se hledáte, děláte strašné
blbiny  seznam | nahoru
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jak jsem byla vyčerpaná,“ vyprávěla Beáta, která předtím, než se začala věnovat herectví na DAMU v Praze, studovala kulturní dramaturgii se zaměřením na divadlo na Slezské univerzitě  v
Opavě .

„To je období, kterým si po dvacítce projde každý,“ bilancovala. „Hledala jsem se. A když se hledáte, děláte strašné blbiny. Když jsem šla na DAMU, říkala jsem si, že je fajn, že mám zkušenosti,
které osmnáctiletí nemají,“ dodala. Po skončení studia získala angažmá v Jihočeském divadle. „Tam jsem byla jen rok, ale bylo to krásné, takové pěkné období,“ vzpomínala s úsměvem herečka,
která si v tuto chvíli dává pauzu a nic nezkouší. „Tohle jsou moje první dva filmy, tak uvidím, co se stane. Zatím nic. Já to mám všechno se zpožděním,“ zakončila své vyprávění v Show Jana
Krause.

SEKCE: Životní styl

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzitě (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

15.11.2022 (21:20:43) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Fakulta  veřejných  politik  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Podzimní verze Den prevence s Fakultou  veřejných  politik  proběhne již na konci listopadu � Program oblíbené akce zaměřené na prevenci v péči o tělesné i duševní zdraví nabídne
zajímavý program pro všechny věkové kategorie včetně dětí. Bližší informace najdete v události nebo na webu � www.slu.cz/fvp /cz/aktuality/15/1480

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  veřejných (2x), politik (2x), fakulta (1x), opavě (1x), fakultou (1x), fvp (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

15.11.2022 (21:32:00) TV Slezská univerzita v Opavě ČT24 - 90′ ČT24 (automat) ČT24

Otevřít originál | Otevřít detail| Stáhnout článek

21:20
00 a s ní spojeny globální oteplování a nakonec rovnoprávnost, aby měli všichni možnost lépe žít. Osobně si myslím, že vláda by měla pokračovat ve výborné zahraniční politice, která nám dělá

skvělou vizitku ve světě. Ekonomicky jsme na tom
15 ale hůř. Jako příklad si můžeme vzít plošné zastropování energií, které není vůbec cílené. Ve výsledku jen zbytečně prohlubuje náš státní dluh. A to se nám může v budoucnu vymstít. Vláda

by tedy dle mého názoru měla nyní řešit to, jak zacílit opatření
30 na ty, kteří to opravdu potřebuji. Co neměli dnes politici řešit? Myslím si, že nejdůležitějším bodem je inflace a celkové zdražování například elektřiny a plynu. Další věcí jsou určitě vysoké

ceny nemovitostí,
45 kvůli kterým si někteří mladí lidé nemohou dovolit vzít hypotéku. Politici by se ale také měli zajímat i o školství, a to převážně o jeho modernizaci. Výuka by se měla více směřovat na

budoucnost

21:21
00 studentů a měla by se do ní zapojit například i výuka finanční gramotnosti. Když je řeč o finanční gramotnosti, logický, je řeč i o penězích. Politika, peníze. Třetí část dnešního Focusu.

Přivítejte prosím další hosty,
15 kterými jsou ekonomka Eva Kotulánová z obchodně podnikatelské fakulty v Karviné , Slezské univerzity  v Opavě  a bývalý premiér ČR, statistik ekonom Jan Fischer kteří právě

přicházejí.
30 Politika a peníze. Začnu
45 u Jana Fischera. Když se podíváte jako ekonom a jako člověk, který prošel pozicí šéfa Českého statistického úřadu, pak premiéra úřednické vlády s vysokou důvěrou. Když jsem se díval do

statistik v

21:22
00 letech 2009, kdy vaše vláda nastupovala, tak vaší vládě důvěřovalo 71 % populace. V roce 2010 po zhruba roce vládnutí 73 % populace. Znamená
15 to, že český volič, česká populace chce spíše úředníky než politiky? No, já nevím jak česká populace. Já vám řeknu, jak se na to dívám já a já jsem vždycky trochu překvapoval tvrzením, že

jakékoliv
30 použití institutu úřednické vlády je samozřejmě legální, ústavně čisté, legitimní. Byli jsme třeba s první republika na to byla zvyklá, tak já jsem vždycky říkal
45 jako šafránu, úřednická vláda je něco, byť platí to, co jsem řekl před chviličkou, ale je to něco, co té koncert, který nevznikl na základě voleb. Čili to

21:23
00 nenaplňuje tu základní prostě předpoklad generování vlády v demokracii. Takže co nejméně úřednických vlád a pokud možno na co nejkratší dobu. Já jsem byl připraven na pětiměsíční
15 projekt a byl z toho. Nakonec z toho bylo 14 měsíců. Že by mě to naplňovalo nějakou obrovskou radostí? To nikoliv z důvodů, které jsem řekl. Nicméně samozřejmě ta důvěra, myslím

celospolečenská, tehdy
30 těšila. A když si uvědomíme, za jakých okolností a napětí rozpočtových a ekonomických, se čtyřprocentním propadem hrubého domácího produktu hned prvním kvartále roku 2009, kdy

jsme s mou vládou začínali.
45 Ta rozpočtová reakce potom byla nesmírně nesmírně tvrdá, dramatická. Janotův balíček, jak jsme tomu tehdy říkali, nebylo rozhodně nic příjemného. A jestliže se dneska vedou jako velmi,

SEKCE: Zpravodajství POČET AKTUALIZACÍ: 29

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

DUPLICITNÍ S: 90′ ČT24 (automat) ( ČT24 - 90′ ČT24 (automat), Obchodně-podnikatelská fakulta );

14. Podzimní verze Den prevence s Fakultou veřejných…   
seznam | nahoru

15. 90′ ČT24 (automat)   
seznam | nahoru
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

16.11.2022 (00:37:13) Internet Slezská univerzita v Opavě Denik.cz - Opavský a hlučínský deník Veronika Bernardová

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Studenti proti válce. Tak zní název akce, kterou připravila Slezská  univerzita  v rámci připomínky Mezinárodního dne studenstva a Dne boje za svobodu na čtvrtek 17. listopadu.

Už v minulých letech vytvořila univerzita v Mírové ulici pamětní místo s názvem Srdce studenstva. Právě u něj program v 15 hodin začne. A to slavnostním otevřením výstavy diplomů ukrajinských
studentů, kteří padli v letošním rusko-ukrajinském konfliktu ještě před ukončením svého studia.

Návštěvníci se poté přesunou do nedaleké budovy univerzity do Hauerovy ulice, kde bude v kinosále od 15.30 promítán film Dokud nás smrt nerozdělí od režiséra, kameramana, producenta a
pedagoga Slezské univerzity  Petra Jančárka. Ten je zakládajícím členem Člověka v tísni a účastník několika humanitárních misí.

Program v kinosále bude pokračovat od 16.30 debatou Válka zblízka, kterou povede Petra Procházková, novinářka, známá válečná zpravodajka a humanitární aktivistka, a Martin Dorazín,
zahraniční zpravodaj na Ukrajině. Od 18 hodin zahraje v ateliéru na Hauerově kapela The middle of the sandwich.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x), slezská (1x), univerzita (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

16.11.2022 (02:35:02) Tisk Slezská univerzita v Opavě VLTAVA LABE MEDIA a.s - Novojičínský deník (ber)

Otevřít originál | Otevřít detail| Stáhnout článek

Opava – Co mají společného Mykola Bondarenko, student univerzity v Krivém Rohu, Vadim Pavlenko z univerzity v Charkově, Petr Gavriliv z polytechnické univerzity ve Lvově, Vladislav Voitovič
z univerzity ve Volyni, Sergej Konovalov z pedagogické univerzity v Ternopilu a mnoho dalších? To, že svůj bakalářský diplom nikdy nedostanou. Ne proto, že by studium nezvládli, ale protože
jsou mrtví. Tito a spousta dalších mladých lidí, kteří teprve stáli na prahu svých životů, zaplatili nejvyšší cenu ve válce, ve které Ukrajina brání svou nezávislost a existenci před ruskou agresí.
Slezská  univerzita  v rámci připomínky Mezinárodního dne studentstva a Dne boje za svobodu 17. listopadu připravila akci s názvem Studenti proti válce, jehož součástí je i výstava Diplomy,
které nebudou nikdy vydány. Výstava se uskuteční 17. listopadu od 15 hodin u památníku Srdce studentstva v Mírové ulici v Opavě . Univerzita zároveň zve veřejnost na protiválečný film
režiséra Petra Jančárka Dokud nás smrt nerozdělí, který začne v 15.30 hodin v Kinosále v Heuerově ulici. Na něj naváže beseda s válečnými reportéry Petrou Procházkovou a Martinem
Dorazínem a od 18 hodin koncert studentské rockové kapely The Middle of the Sandwich.

SEKCE: Zemědělství MUTACE: Nový Jičín
PDF STRANA: 2

KLÍČOVÁ SLOVA:  univerzita (2x), slezské (1x), univerzity (1x), slezská (1x), opavě (1x)

DUPLICITNÍ S: Výstava, beseda, film: Studenti Slezské univerzity proti válce ( VLTAVA LABE MEDIA a.s - Karvinský deník, Slezská univerzita v Opavě, Karviná ); Studenti proti válce
(Nejbusiness.cz - Články, Vedení univerzity ); Studenti proti válce ( Nejbusiness.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

16. Výstava, beseda, film: Studenti Slezské univerzity proti válce  
seznam | nahoru

17. Výstava, beseda, film: Studenti Slezské univerzity proti válce  
seznam | nahoru
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

16.11.2022 (05:05:02) Internet Obchodně-podnikatelská fakulta Idnes.cz - Články Petra Černobilová

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Dostavba dálnice D1 u Přerova či větší bezpečnost. Takové jsou některé z priorit nového primátora Přerova Petra Vrány (ANO), který bude i nadále působit také v Poslanecké sněmovně.
„Věřím, že ministři Fialovy vlády budou odlišovat stranickou příslušnost od primátorské pozice,“ říká v rozhovoru pro MF DNES.

Funkci oficiálně zastáváte teprve krátce, už jste se rozkoukal?
Zhruba v polovině října jsme měli ustavující zastupitelstvo a hned druhý den jsem šel do kanceláře. První dva dny jsme řešili technické záležitosti, abych měl počítač a kam si sednout. Dále i
kanceláře kolegů náměstků a uvolněného radního. Navštívil jsem už i několik odborů. Kvůli tomu, že je náš úřad rozesetý na pěti místech Přerova, jsem ale všechny ještě nestihl. Nicméně působím
na úřadě jako radní osm let a jsem rodilý Přerovan, který tu žije, takže se s lidmi z magistrátu už většinou znám.

Ve volebním programu jste deklarovali, že nedovolíte, aby Přerovanům výrazně stoupla cena tepla. Jak toho docílíte?
Osm let jsem předsedou představenstva městské společnosti Teplo Přerov. Jsme distributorem tepla, výrobcem je skupina Veolia, která vlastní přerovskou teplárnu. Uzavřeli jsme s ní desetiletou
smlouvu, v níž se cena tepla řídí kalkulačním vzorcem. Je poměrně složitý a sofistikovaný, nicméně vyjednávací pozice města je natolik dobrá, že můžu říct, že jsme opravdu měli minulý rok
nejnižší cenu tepla v Česku.

A co výhled na příští rok?
Děláme propočty ceny a samozřejmě se zvedne, ale ne dramaticky jako jinde. Předpokládám, že by to mělo být do dvaceti procent. Opravdu tedy budeme mít pořád jednu z nejnižších částek v
republice.

Mezi nejpalčivější problémy Přerova patří doprava. Teď byla otevřena nová část průtahu, takzvaný průpich, rovněž se chystá dostavba posledního úseku D1. To už by městu
mělo pomoci.
Pokud se zeptáte kteréhokoliv občana, problém s dopravou zmíní na prvním místě. Za poslední léta se ale udělalo opravdu hodně. Ovšem dostavba dálnice je zásadní. Podle Ředitelství silnic a
dálnic by se mělo začít ještě letos. Pak je tu rovněž další a neméně důležitá nová dálnice D55 do Olomouce, kdy první část Olomouc–Kokory se má začít stavět v příštím roce. Se zpožděním by
pak měl následovat úsek Kokory–Přerov (podle webu ŘSD je zahájení naplánováno na rok 2025 – pozn. red.) .

Projevují se nové dopravní stavby nějak?
Už teď cítíme zvýšený zájem obchodníků, kteří tady chtějí stavět byty. Říkám už dlouho, že Přerov je u Olomouce tak blízko, že lidé z krajského města, kteří nebudou mít tolik peněz, aby si tam
koupili nemovitost, budou uvažovat o tom si ji pořídit v Přerově. Dostupnost bude po vzniku D55 řádově v minutách.

Objevuje se i názor, k čemu průpich vlastně je, když město potřebuje hlavně dostavbu dálnic.
Slyším tyto hlasy. Dálnice řeší dopravu ze západu na východ republiky, a aby tudy neprojíždělo tolik aut a těžké kamiony. Přerov ale nemá žádnou dopravní tepnu. Auta, která do města vjet musí,
jsou rozeseta po cestách, které k tomu nejsou určeny a dochází tak k jejich ničení. Museli jsme třeba několikrát měnit dlažby a podobně. Průpich pomůže právě v této oblasti.

Na dostavbu D1 se čeká opravdu dlouho. Jaké páky má radnice při jednáních?
Bohužel téměř žádné, nemá je nikdo. Legislativu máme v Česku postavenou tak, jak máme. Ekologičtí aktivisté mohou svými podáními proces blokovat a využívají toho stoprocentně. Nejsme
jediné město, kterému se to děje, v poslední době jsme ale asi nejviditelnější, neboť D1 je přerušená na jediném místě Česka, a to tady.

Mezi lidmi rezonuje i téma bezpečnosti a vyloučených lokalit.
Lokalita u nádraží se musí opravdu řešit co nejdříve. Díky průpichu se tady provoz velmi omezil a mám pocit, že se tam zvýšil nepořádek. Budu mluvit s preventisty i asistenty prevence kriminality a
chtít znát jejich názor na situaci, která tam podle mého názoru graduje. Dostal jsem též upozornění na zvýšený výskyt drog, tyto informace mám i od policie. To je další velký problém, protože drogy
jsou pro mě ve městě nepřijatelné. Pokud jsou tu v takové míře, tak se to musí řešit. Souvisí s nimi totiž další trestná činnost mladých.

Petr Vrána
Narodil se 4. ledna 1975 v Přerově.
Vystudoval Ekonomickou fakultu Vysoké školy báňské v Ostravě a Slezskou univerzitu v Opavě – obchodně  podnikatelskou  fakultu .
V letech 2017 až 2020 a opět od října 2021 je poslancem, kromě toho je od roku 2014 zastupitelem a nyní i primátorem Přerova.
Je svobodný, mezi jeho koníčky patří lyžování, tenis a skialpining.

V létě se lidé zdráhali chodit na koupaliště, neboť někteří nepřizpůsobiví porušovali provozní řád a docházelo ke konfliktům. Dokonce tam odmítly hlídat bezpečnostní
agentury. Co uděláte, aby se to příští rok neopakovalo?
Letos, ihned po prvních incidentech, jsme jako město reagovali. Zavedli jsme trvalou přítomnost asistentů prevence kriminality v plaveckém areálu, dále preventivní kontroly strážníků v hodinových
intervalech. Dalším opatřením bylo poučení personálu a nastavení pravidel pro vymáhání dodržování provozního řádu. Situace se díky tomu zklidnila. Pro další sezonu předpokládáme zachování
opatření již od počátku, abychom problémům preventivně předešli.

Jedním z příslovečných kostlivců Přerova je bývalý hotel Strojař. Co s ním bude?
Hlásí se nám už několik developerů, kteří o něj mají zájem, chtěli by tu postavit byty. Opozice pak volá po tom, aby ho město zrekonstruovalo na bydlení pro mladé. To je jistě důležité, ale Přerov
disponuje zhruba 1 400 byty. Některé jsou využité, jiné úplně ne, neboť se nachází v sociálně vyloučených lokalitách, a další průběžně rekonstruujeme. Radnice ovšem nemá finanční prostředky
na to, aby plnila funkci developera. Pokud přijde investor s architektonicky vyspělým projektem na bytovou výstavbu a město bude umět definovat záruky, aby tam ta výstavba skutečně byla, mohli
bychom mu Strojaře prodat. Tato lokalita si zaslouží hezké bydlení.

Velkou investicí bude bezesporu i nová radnice.
Ano, chceme ji v budově Emosu. Poslední čtyři roky jsme postupně od soukromých majitelů vykupovali patra, vedli architektonický dialog s několika studii a máme vítězný návrh. Nyní připravujeme
projektovou dokumentaci k přestavbě budovy na magistrát. Poté by nový úřad měl eliminovat to, že když chci obejít víc odborů, musím na pět různých míst. Ocení to hlavně obyvatelé, kteří si vše
vyřídí na jednom místě.

Vraťme se ještě k volbám. Na plné čáře je ve městě s téměř 34 procenty hlasů vyhrálo hnutí ANO a výrazně posílila SPD. Čím si to vysvětlujete?
Řekl bych, že SPD i naše hnutí profitují z celospolečenské nálady.

Opozice vám zazlívá, že jste sice se stranami, které chtěly vytvořit novou koalici, jednali, ale v podstatě jen na oko. Že od vás nezazněly případné představy nebo podmínky
spolupráce.
Když jsem viděl výsledky, pragmaticky jsem zhodnotil spolupráci, která tu byla doposud – s ODS a de facto dvěma zástupci KDU-ČSL a TOP 09. A ta fungovala dobře. Komunální úroveň politiky
je hodně o lidech, není to až tak o stranách. První nás oslovila ODS, s ní jsme měli první jednání. Čekali jsme, jak nás budou oslovovat další partneři, a byli připraveni jednat se všemi. S každým
jsme se potkali dvakrát. Zajímalo nás, jaký mají program, priority. Na základě toho jsme se rozhodli, že chceme pokračovat kontinuálně v započatých věcech.

Kde vidíte Přerov za čtyři roky?
Věřím, že bude mít za sebou klíčové dopravní stavby, možná se budou dokončovat a otevírat. To je pro mě absolutní priorita. S tím souvisí i zájem o město. Jsem přesvědčen, že v momentě, kdy
bude napojeno na dopravní infrastrukturu, tady začnou vznikat nejen sklady, ale také sofistikovanější výroba. Před dvěma měsíci zastupitelstvo rozhodlo o prodeji městských pozemků na vznik
průmyslové zóny v oblasti Starých Rybníků a já doufám, že se ji za naší éry podaří investorovi dokončit. Problémem je velké vylidňování, to ale postihuje kromě největších sídel téměř všechna
města v Česku. Budu rád, když se to podaří zastavit.

Je pro Přerov výhodou, že zůstanete současně i poslancem?
Věřím, že ano. Když jsem byl poslancem za vládní stranu, bylo to jednodušší. Většina ministrů byla od nás z ANO a nadpoloviční část jsem znal osobně. Nebyl problém s nimi komunikovat

18. Je výhoda být současně i poslancem, tvrdí nový primátor Přerova Vrána   
seznam | nahoru
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jakékoliv téma. Teď se budu snažit také, byť jako opoziční poslanec. Věřím ale, že ministři Fialovy vlády budou odlišovat stranickou příslušnost od primátorské pozice a že bojuju za město, kde
jsme v koalici právě třeba s ODS. Deklaroval jsem už před volbami, že si poslanecký mandát nechám. Byl jsem si vědom, že voliči to mohou ohodnotit i negativně. Výsledek je ale dobrý, takže to
jako problém nevnímám. Navíc jsem jediný poslanec z Přerova.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelskou (1x), fakultu (1x)

DUPLICITNÍ S: Je výhoda být současně i poslancem, tvrdí nový primátor Přerova Vrána ( Idnes.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

16.11.2022 (07:30:02) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Karviná - oficiální stránka města

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

���PŘIPOMÍNÁME TERMÍN ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA KARVINÉZveme vás na druhé zasedání Zastupitelstva města Karviné, které se bude konat v pondělí 5. prosince 2022 od
17 hodin ve velkém sále Obchodně podnikatelské fakulty Karviná  Slezské univerzity . Grafika: Jan Šimerda

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviná (1x), slezské (1x), univerzity (1x)

DUPLICITNÍ S: ���PŘIPOMÍNÁME TERMÍN ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

16.11.2022 (10:00:16) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné, Slezská  univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

� Volby do Akademického senátu Slezské univerzity  v Opavě  pomalu ale jistě startují. ��� Za OPF budou probíhat řádné volby AS SU � do komory studentské ��� a komory
akademických pracovníků. ���� Návrh kandidáta na senátora/senátorku do komory studentské ��� AS SU za OPF se podává na podatelně SU OPF.� Návrh kandidáta se podává v
termínu nejpozději do � 21. 11. 2022 - 13:00. � Podané návrhy budou zveřejněny nejpozději do úterý 22. 11. 2022 ve veřejné části internetových stránek fakulty nebo na nástěnce AS SU
OPF. ❔ Představení kandidátů se uskuteční v pondělí 28. 11. 2022 v době 11:00 - 12:00 v B-Aule. �� První kolo voleb se uskuteční v termínu od úterý � 29. 11. 2022 od 8:00 do čtvrtka 1. 12.
2022 - 15:00 hodin prostřednictvím informačního systému � IS SU v sekci E-VOLBY. � Podrobnější informace a harmonogram voleb do AS SU za OPF nalezneš na tomto odkaze:
go.slu.cz/volbyASSU

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x), karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

DUPLICITNÍ S: � Volby do Akademického senátu Slezské univerzity… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

16.11.2022 (11:32:22) Sociální sítě Filozoficko-přírodovědecká fakulta Facebook - Příspěvky Filozoficko-přírodovědecká  fakulta  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Ústav cizích jazyků Filozoficko -přírodovědecké  fakulty vás zve na přednášku Itálie a vznik Československa: mezi spoluprací a rozpory, která se uskuteční ve středu 16. listopadu od 13:55 v
učebně M10 na Masarykově třídě. Přednášku povede prof. Francesco Caccamo, který se dlouhodobě zabývá dějinami střední a východní Evropy. Přednáška bude dostupná také online v MS
Teams na odkazu: https://1url.cz/YKCtz

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (2x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x), přírodovědecké (1x), fakulty (1x)

19. ���PŘIPOMÍNÁME TERMÍN ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA…   
seznam | nahoru

20. � Volby do Akademického senátu Slezské univerzity…  
seznam | nahoru

21. Ústav cizích jazyků Filozoficko-přírodovědecké…   
seznam | nahoru
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

16.11.2022 (13:05:04) Internet Slezská univerzita v Opavě Denik.cz - Opavský a hlučínský deník Jitka Hrušková

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Dopoledne v ní cvičí žáci, odpoledne Slezská  univerzita  i veřejnost. Tělocvična střední hotelové a Vyšší odborné školy v Husově ulici si na nezájem skutečně stěžovat nemůže. Co však
potřebovala jako příslovečnou sůl byla rekonstrukce, které se s přispěním kraje jako zřizovatele dočkala.

Práce za celkem osmnáct milionů korun byly zajišťované v několika etapách. O náklady se škola podělila s Moravskoslezským krajem, který ze svého rozpočtu uhradil přes patnáct milionů korun.
„Musíme myslet i na zdánlivě menší opravy, mezi které patří rekonstrukce školních tělocvičen. U opavské hotelovky šlo o rekonstrukci střechy tělocvičny, opravu venkovního i vnitřního pláště a
osvětlení. Jednou z posledních etap byla výměna podlahy a následovat bude ještě rekonstrukce sociálního zařízení i šaten,“ konstatuje náměstek hejtmana Moravskoslezského kraje Jaroslav
Kania.

Školní tělocvična v Husově ulici v Opavě je po rekonstrukci jako nová. Zdroj: se svolením Krajského úřadu v Ostravě

Rekonstrukci podlahy zhotovila firma GRIGAR během letošních letních prázdnin a výsledkem je zbrusu nová za 5,4 milionu korun, zhotovená z dubového dřeva, které zaručuje nejvhodnější a
nejkvalitnější povrch pro interiérová sportoviště. Na ploše hřiště nechybí ani požadované čáry, vymezující prostor pro nejrůznější sporty.

„Kromě už zmíněného využívání této tělocvičny se v ní konají i kroužky sousední základní školy nebo tréninky různých sportovních oddílů.,“ připomíná náměstek hejtmana Moravskoslezského
kraje Stanislav Folwarczny další sportovní aktivity, zabydlené v tělocvičně opavské hotelové školy. Její slavnostní symbolické otevření se konalo toto úterý.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

16.11.2022 (14:00:18) Sociální sítě Obchodně-podnikatelská fakulta Facebook - Příspěvky Obchodně  podnikatelská  fakulta  v Karviné, Slezská univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

� Máme za sebou hned tři výstupy v televizi ���� První odstartoval prof. Ing. Daniel Stavárek, Ph.D. v Dobrém ránu České televize, kdy 14. 11. hovořil o správném přístupu k půjčkám a
úvěrům. � Ve třech vstupech shrnul zejména základní podmínky pro výběr správné půjčky a vysvětlil možnosti řešení problémů se splácením půjček.� Odkaz na záznam:
www.ceskatelevize.cz/porady/10435049455-dobre-rano/422236100071085��� Jako další měla 15. 11. večerní vstup v České televizi Ing. Eva Kotlánová, Ph.D. v pořadu Fokus Václava
Moravce, kde mluvila o lobbingu a střetu zájmu. �� Odkaz na záznam: www.ceskatelevize.cz/porady/11054978064-fokus-vaclava-moravce/222411030530009��� A jako poslední vystoupila
doc. Ing. Iveta Palečková, Ph.D., která dnes 16. 11. mluvila v pořadu Dobrého rána České televize o finanční gramotnosti dětí. ���� Hovořila o tom, jak učit děti finanční gramotnost formou
zábavy a her a jak větším dětem vysvětlit plánování rozpočtu aj.� Odkaz na záznam: www.ceskatelevize.cz/porady/10435049455-dobre-rano/422236100071087

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelská (1x), fakulta (1x), karviné (1x)

DUPLICITNÍ S: � Máme za sebou hned tři výstupy v televizi �… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

16.11.2022 (15:14:02) Internet Institut tvůrčí fotografie Cc.cz - Články Eliška Nová

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Jméno má po snídaních, se kterými platforma začala, když je rozvážela ze sociálních gastronomických podniků. U ranního jídla ale Breakfastory nezůstalo. Od letošního května totiž vozí i obědy a
svačiny, především pak ovoce. To všechno pro děti, které kvůli válce na Ukrajině přišly o svůj domov. Breakfaststory pomáhá s chodem adaptačního centra, které vede neziskovka Organizace pro
pomoc uprchlíkům. A vzhledem k tomu, že v centru chybí funkční kuchyně, bylo jasné, jak může pomoci.

„Měsíčně vozíme 200 kilogramů ovoce a s našimi sociálními podniky vaříme pro centrum, kde bylo původně umístěno 140 ukrajinských dětí od tří do patnácti let. Část z nich se povedlo od září
umístit do škol, bohužel náš vzdělávací systém neposkytuje volná místa pro děti předškolního věku, proto jediná možnost, jak mámám z Ukrajiny pomoci při jejich stabilizaci, je zajištění chodu
adaptačního centra,“ popisuje zakladatelka Breakfastory Lucie Hyblerová.

Ono zajištění chodu má především pomoci ženám z Ukrajiny k najití si práce, v další fázi se pak o své ratolesti postarat i bez pomoci. V centru se mohou ukrajinské děti ale nejen vzdělávat – mělo
by jim alespoň částečně nahradit domov. A tak Breakfaststory kromě jídla zajišťuje všechno možné.

„Snažíme se děti překvapovat dalšími darovanými věcmi, aby cítily, že jsou u nás chtěné. Pro tyto děti jsme vlastními silami sehnali ze dvou zdrojů jeden milion korun, aby mohlo centrum
pokračovat od září až do konce tohoto roku se závozem jídla. Částka také pokryla kurzy češtiny pro děti a další vzdělávací aktivity,“ vysvětluje Hyblerová.

To všechno dovedlo Breakfaststory až k 17. listopadu, dni, který se vyznačuje snad největším občanským zapojením ze všech našich svátků. Právě na Den boje za svobodu a demokracii bude v
dolní části Václavského náměstí nainstalovaná výstava, která má představit ukrajinské děti a ukázat, co pro ně centrum dělá.

22. Školní tělocvična v Opavě po rekonstrukci jen září   
seznam | nahoru

23. � Máme za sebou hned tři výstupy v televizi �…   
seznam | nahoru

24. Vaří pro děti ukrajinských uprchlíků. Teď výstavou upozorňují, že v solidaritě
je třeba vytrvat  seznam | nahoru

13/25
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Nejde přitom ani o jídlo, ani o dárky. Výstava se jmenuje Chyceni při činu a ukazuje děti, jak zlobí. „Když se děti cítí bezpečně, tak začínají zlobit. Na tom se shodují dětští terapeutové, kteří
pracují s dětmi s válečnými traumaty. Proto jsme se rozhodli naše ratolesti z centra zachytit při dětském rošťačení a úsměvu,“ líčí zakladatelka platformy.

Dohromady půjde o pět velkoformátových portrétových fotografií doplněných o jednotlivé příběhy těch, kteří jsou na nich zachyceni. S tím pomohl bez nároku na honorář dokumentární fotograf
Jindřich  Štreit . Čtvrteční vernisáž bude volně přístupná veřejnosti a začíná ve čtyři odpoledne. Výstava má kromě jiného vzkázat, že je důležité v solidaritě vytrvat a nepěstovat ji jako
jednorázovou záležitost.

Není to ale jediný apel. Ten bude směřovat i mimo občanskou společnost. Až davy z Václavského náměstí zase odejdou a výstava bude odinstalovaná, fotografie zamíří do státních institucí. Na
náměstí zůstanou do rána 21. listopadu.

„Oslovili jsme státní instituce pro spolufinancování výstavy, konkrétně Poslaneckou sněmovnu, Senát, Úřad vlády, městské části a magistrát, aby spolufinancovaly náklady na tisk
velkoformátových fotografií. Chceme, aby se instituce zavázaly k systémovému řešení, které z naší perspektivy pokulhává a integrace uprchlíků často zůstává na bedrech nás, řadových občanů
a neziskových organizací,“ míní Hyblerová. Dodává, že právě bez lidí a bez neziskovek by systém nedržel pohromadě.

Jedna z fotografií zamíří také na ukrajinskou ambasádu. Tu chtějí v Breakfaststory zafinancovat sami. Už teď je také jasné, které další instituce se fotografií ujmou. Pro sněmovnu pořídila jednu
fotografii místopředsedkyně dolní komory Olga Richterová, která ji zakoupila jako fyzická osoba. Jedna z fotek zamíří na radnici druhé městské části. Třetí se ujal magistrát, čtvrtá najde místo v
neziskovce Organizace pro pomoc uprchlíkům.

Zatímco fotografie našly místo v institucích, samotné adaptační centrum, kde to celé vzniklo, má ke konci roku skončit. Děti odsud poputují do menších adaptačních skupin. Za předpokladu, že pro
ně bude místo.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

16.11.2022 (16:03:43) Sociální sítě Institut tvůrčí fotografie Twitter.com - Příspěvky czechcrunch

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

„Když děti začínají zlobit, poznáte, že se cítí bezpečně,“ říká zakladatelka dobročinné platformy Breakfaststory Lucie Hyblerová k nové výstavě, na které jsou zachyceny děti ukrajinských
uprchlíků. Fotil je uznávaný Jindřich  Štreit . https://t.co/PdGoh2m32K

SEKCE: Průmysl a Podnikání

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)

DUPLICITNÍ S: „Když děti začínají zlobit, poznáte, že se cítí… ( Facebook - Příspěvky, Institut tvůrčí fotografie );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

16.11.2022 (19:24:01) Internet Slezská univerzita v Opavě Denik.cz - Karvinský a havířovský deník Marie Rodovská

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

/FOTOGALERIE/ Parádní jízda basketbalistů Sokola Karviná druhou ligou pokračuje! O víkendu vyhráli rozdílem třídy v Olomouci 104:55 i v hale Tatran nad Slávií Ostravská univerzita 84:58.
Po sedmi odehraných zápasech tak jsou v čele tabulky skupiny C se sedmi výhrami a skóre 722:409.

„Výhry jsou cenné i proto, že jsme postrádali tři hráče,“ upozornil karvinský trenér Roman Hamrus, že se s kolegou Petrem Sodomkou museli obejít bez Koloničného, Šotlíka a Hanáka.

Po sobotní exhibici na Hané čekal na Karvinou o den později v hale Tatran daleko silnější a nebezpečnější soupeř. „Šlo o naše zatím nejtěžší utkání v sezoně. Klasické derby dvou týmů, které se
znají, bylo velmi vypjaté a dlouho vyrovnané,“ připomenul kouč Sokola, že po dvou čtvrtfinách jeho tým vedl nad Slávií jen o dva body.

„Pak už jsme kralovali v obraně, v rychlé přechodové fázi a nasázeli navrch i deset trojek, což je velký úspěch,“ radoval se trenér ze sedmé výhry v sezoně. „Poděkovat musíme i fanouškům. Ač
jsme hráli v ostravské hale Tatran, díky našim příznivcům, kteří byli v převaze, jsme se tam cítili jako doma,“ dodal Roman Hamrus.

Karvinští basketbalisté naskočili na vítěznou vlnu ve druhé lize koncem září a jedou na ní také v Českém poháru, ve kterém už vyřadili Hladnov (90:74) i prvoligový Snakes Ostrava (113:93) a
probjovali se do 3. kola. V něm se utkají s BC Nový Jičín.

II. liga basketbalistů - skupina C:

8. kolo: UP Olomouc - Sokol Karviná 55:104 (14:27, 33:54, 43:78)

Body: Uličný 16, Waclawek 15, Urbano a Krnovský po 6, Damborský a Štrubl po 5, Sásik 2 - Brůna 24, Landor 17, Blažek, Oswald a Zikl po 12, Lepka 11, Kovalčík 6, Marek a Horváth po 5.

Rozhodčí: Kremsera Kapl. Karviná měla 32 doskoků, 4 bloky, 25 asistencí, 11 trojek, 30 zisků.

9. kolo: Slávia Ostravská univerzita - Sokol Karviná  58:84 (17:21, 35:37, 50:62)

Body: Dadák 12, Urbánek 10, Vlk a Kresta po 9, Smolka 8, Kohut 5, Volný 3, Maděra 2 - Oswald 22, Brůna 18, Blažek 12, Horváth 11, Landor 10, Zikl 7, Marek a Lepka po 2.

Rozhodčí: Fanta a Bešina. Karviná měla 28 doskoků, 23 zisků, 16 asistencí, 10 trojek (Oswald 4, Horváth 3). Trenéři: R. Hamrus, P. Sodomka.

SEKCE: Deníky

25. „Když děti začínají zlobit, poznáte, že se cítí bezpečně,“ říká zakladatelka
dobročinné platformy…  seznam | nahoru

26. Karviná na vítězné vlně smetla Olomouc, pak si v Ostravě poradila i se Slávií   
seznam | nahoru

14/25
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KLÍČOVÁ SLOVA:  univerzita (1x), karviná (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

17.11.2022 (07:07:01) Rádio Slezská univerzita v Opavě ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy (automat) ČRo - Radiožurnál

Otevřít originál | Otevřít detail| Stáhnout článek

07:01
00 festival svobody. V hlavním městě začne program dopoledne na Albertově. Václavské náměstí rozezní koncert pro budoucnost a v Národním divadle předá nezisková organizace Post

Bellum ceny paměti národa. Centrem brněnských oslav bude náměstí Svobody.
15 Organizátoři festivalu také začnou sbírat podpisy pod petici s názvem tři kroky za tři roky, popisuje mluvčí akce Marek Cízler. Petice se věnuje třem takovým největším hrozbám pro mír,

svobodu a demokracii v ČR. Je
30 tam samozřejmě válka na Ukrajině. Jedním z bodů je taky klimatická krize a tím posledním je apel na zásadnější reformu školství. Radiožurnál připomene 17. listopad živou rozhlasovou

rekonstrukcí událostí roku 989.
45 Speciální vysílání začne přímo na Národní třídě v 15 hodin. V Moravskoslezském kraji připomene události 17. listopadu zhruba desítka akcií. Vzpomínková shromáždění budou u Nové

radnice v Ostravě nebo v Opavě u památníku

07:02
00 totalitních režimů. Večer si třeba u žerotínského zámku v Novém Jičíně lidé společně zazpívají Modlitbu pro Martu. K oslavám se připojí také vysoké školy v regionu. Studenti odpoledne

symbolicky očistí pamětní desku na jedné z budov Ostravské univerzity .
15 V Opavě  zase uctí památku ukrajinských studentů padlých ve válce. Pieta u hrobu Jana Zajíce zahájí vzpomínkový pochod ve Vítkově. Z Ostravy František Kuča, Radiožurnál. Američtí

republikáni
30 získali jistotu, že budou mít od ledna těsnou většinu ve sněmovně reprezentantů. Po více než týdnu sčítání volebních výsledků si klíčové 218. křeslo zajistili v Kalifornii. Kontrolu nad

Senátem naopak udrželi demokraté, kteří získali i dva nové guvernérské
45 posty. Republikánům k zisku většiny poblahopřál americký prezident. Demokrat Joe Biden vzkázal, že je připravený s nimi spolupracovat. Dosud veden k prosazování zákonů

republikánské hlasy nepotřeboval. Republikáni teď také ovládnou všechny sněmovní výbory před volbami

07:03
00 někteří slibovali, že pokud získají většinu, budou mnohem více zvažovat a kontrolovat pomoc Ukrajině, že zastaví kongresové vyšetřování přepadení Kapitolu příznivci Donalda Trumpa a

část republikánů chce spustit impeachment prezidenta Bidena či kongresové vyšetřování jeho
15 syna Huntera. Z Washingtonu Jan Kaliba, Radiožurnál. České firmy plánují propouštět. V příštím roce se chystá dát výpověď některým svým zaměstnancům bezmála 60 % společnosti.

Zjistila to asociace exportérů v
30 říjnovém dotazníkovém šetření mezi svými členy. Důvodem jsou nejen zdražující se energie, ale taky materiál a rostoucí mzdové náklady. Čeští fotbalisté zvládli předposlední přípravný

zápas roku. Před 10 000 diváky porazili
45 v Olomouci Faerské ostrovy 5 0. Úvodní tři góly vstřelil Mojmír Chytil, další přidali Václav Černý a Patrizio Stronati. Podle Černého se domácím podařilo hrát podle plánu. Pokyny před

zápasem byly jasný. Myslím si, že jsme splnili a pět

07:04
00 gólů je dobrý a čistější, takže myslím si, že ho povedený večer. My jsme věděli, že asi když budeme dobří na balonu, že si zalezou. A pak je důležitý udržet tempo na balonu. Hlavně v té

poslední třetině a vytvářet si šance a pak přinejlepším je co nejdřív proměnit,
15 abychom si udělali náskok. Poslední utkání roku odehrají čeští fotbalisté v sobotu v tureckém Gaziantepu s domácím výběrem. I Zelená vlna. Známe lepší cestu? Požár na D5 do Rozvadova

a překážka na D1
30 u Kroměříže. Na dálnici D5 z Plzně do Rozvadova blokuje provoz požár mu sjezdu na Přimdu na km 136 zasahují hasiči u požáru kamionu. Hoří tam kamion, tam byli ty hasiči lékař

neuzavřeli. To nepůjde, tak ještě
45 se dá sjet na exitu 136. Tvoří se ale kolona. Můžete tak sjíždět už raději na exitu 128 na D5 z Prahy do Plzně jste hlásili také nebezpečnou situaci na 31. kamionu 31. km. Stojí

SEKCE: Zpravodajství POČET AKTUALIZACÍ: 3

KLÍČOVÁ SLOVA:  univerzity (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

17.11.2022 (08:00:04) Internet Slezská univerzita v Opavě Jihlavske-listy.cz - Články Jiří Varhaník

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Liberecký fotograf Šimon Pikous (* 1970), držitel ocenění Czech Press Photo z roku 2016 za portrétní tvorbu, vystavuje v galerii Domu Gustava Mahlera ve Znojemské ulici.

Výstava cyklu s titulem Dech-beroucí představuje tvorbu mezinárodně oceňovaného fotografa a pedagoga na Liberecké škole fotografie a na Slezské univerzitě  v Opavě . Jak komentuje
kurátorka Mahlerova domu Jana Součková, jeho tvorbě nechybí vtip a nadsázka, mnohdy hraničící se sarkasmem i provokací.

„Cyklus Dechberoucí začal vznikat těsně před covidovými lockdowny a karanténami jako svérázná Pikousova odpověď na způsoby soukromých ´záchran´, které jsme si pro sebe tehdy
vytvářeli,“ uvádí kurátor výstavy Jaromír Typlt.

Jak vysvětluje, autor recykloval a obnovoval témata své předchozí tvorby se zájmem zachytit struktury a vlastnosti materiálu, život předmětů i krajiny: „Zároveň výstava v Jihlavě probíhá v čase,
kdy nám téma sebeobětování a hrdinství bylo tvrdě připomenuto v blízkosti probíhající válkou. Pikousovy fotografie tak zrcadlí naše chování v době, která válce těsně předcházela – kdy se
naše společnost už musela vyrovnávat s prvním omezením občanských svobod.“

V jedné ze sérií představují Pikousovy černobílé fotografie osobnosti převážně liberecké kulturní scény zahalené do igelitových pytlů. Autor tak až cynicky deformuje skutečnou identitu, rozostřuje ji
a odosobňuje. V další sérii pak banální předměty vytrhuje z běžného kontextu jejich účelu.

„Poslední rovina představuje Pikousovo pojetí fotografované krajiny, její barevnou a tvarovou redukci na pocitový minimalismus,“  zve na výstavu kurátor Typlt.

27. Hlavní zprávy (automat)   
seznam | nahoru

28. Držitel Czech Press Photo reflektuje tvorbou naši dobu i její traumata   
seznam | nahoru
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Šimon Pikous byl v počátku své kariéry fotografa ovlivněn svým otcem Janem, jehož výstavu hostil jihlavský Dům Gustava Mahlera před dvěma lety.

V první dekádě nového tisíciletí se pak Šimon Pikous věnoval ve fotografické tvorbě duchovním tématům (Křížová cesta, Verše psané světlem) nebo paradoxům současného světa (Vyvolení,
Vypadáš skvěle). V cyklech Triumph Des Willens (Triumf vůle) a Dest der Schönheit (Festival krásy) např. na své domácí půdě parodoval Tehdejší mistrovství světa v klasickém lyžování v Liberci
(2009).

Navazoval cykly Slimáci nejsou, čím se zdají být (snové téma) a posléze Die Walküre a Temnou krajinou běží černý pes (téma nočních běsů). I v navazujících cyklech hledal fotograf originální
osobní témata, dotýkal se romantismu, zabýval se mytologií severních Sudet.

Jak uvádí doprovodný text probíhající jihlavské výstavy, uzavřel se Šimon Pikous v době covidové pandemie do sebe. Vedle cyklu Dechberoucí vytvořil v rozpětí těchto let 2020-2022 také cykly
Vzorník ochranných prostředků a Marný pokus o autoterapii. Zároveň vznikl i jeho krajinářský meditační cyklus Ploučnice – sen o tichu. Jeho jihlavská výstava potrvá do 26. listopadu.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzitě (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

17.11.2022 (08:51:49) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Fakulta veřejných politik v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Den boje za svobodu a demokracii si v letošním roce Slezská  univerzita  v Opavě  připomene mimořádnou akcí✌️ � Kromě výstavy diplomů studentů, kteří padli ve válce na Ukrajině, vás čeká
také beseda se zpravodaji Petrou Procházkovou a Martinem Dorazínem nebo filmová projekce a koncert. Přejeme všem příjemně a důstojně prožitý sváteční den �� Bližší info k akci:
www.slu.cz/slu/cz/aktuality/1/1704

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x), slu (1x)

DUPLICITNÍ S: Den boje za svobodu a demokracii si v letošním… ( Facebook - Příspěvky, Fakulta veřejných politik );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

17.11.2022 (09:13:15) Rádio Slezská univerzita v Opavě ČRo - Ostrava - Dobré dopoledne (automat) ČRo - Ostrava

Otevřít originál | Otevřít detail| Stáhnout článek

09:00
00 didaktická hra vydavatel didaktických deskových her 9:00 Český
15 rozhlas Ostrava v Moravskoslezském kraji Den boje za svobodu a demokracii v Karviné se začne opravovat Výpravní budova vlakového nádraží po otravě v bytovém domě na

uherskohradišťsku
30 skončilo 14 lidí v nemocnici a dnešní počasí v lyonu bude deštivé a chladné Maxima od dvou do pěti stupňů od středních poloh sněžení poslechu zpráv vás vítá a hezké sváteční dopoledne

přeje Lenka Blažejová
45 Den boje za svobodu a demokracii v Moravskoslezském kraji připomenou radnice i studenti pietní akce se uskuteční například u nové radnice v Ostravě v Opavě se lidé sejdou v 10:00 U

09:01
00 Památníku totalitních režimů večer pak začne tradiční lampionový průvod žerotínského zámku v Novém Jičíně a lidé společně zazpívají modlitbu pro Martu k oslavám se připojí také vysoké

školy v regionu studenti odpoledne symbolicky
15 očistí pamětní desku na jedné z budov Ostravské univerzity  v Opavě  zase uctí památku ukrajinských studentů padlých ve válce v 5:00 u hrobu Jana Zajíce zahájí vzpomínkový pochod

ve Vítkově z Ostravy František Kuča Český rozhlas Výpravní
30 budova Hlavního vlakového nádraží v Karviné se na konci listopadu začne rekonstruovat rozsáhlá obnova budovy kterou za 30 milionů provede firma tomi-remont potrvá rok pokladny a

komerční
45 prostory budou po celou dobu v vozu bez omezení uvedla to správa železnic hasiči zasahovali včera večer v areálu Nový Dvůr u Kunovic na uherskohradišťsku 20 lidí se tam otrávilo

oxidem

09:02
00 uhelnatým z elektrocentrály v suterénu domu sanitky odvezli do nemocnice 14 lidí pokračuje mluvčí krajských hasičů Roman Žemlička v domě v areálu Nový Dvůr v Kunovicích otravě 20
15 obyvatel domu oxidem uhelnatým na místě zasahovaly dvě naše jednotky pomáhali jsme s přenosem zraněných do sanitek a odvětrávali společné prostory domů do nemocnice bylo

převezeno 14 osob
30 na dnešek připadá taky Světový den předčasně narozených dětí v Česku jich přijde na svět až 8500 za rok dokládají to data ústavu pro zdravotnické informace a statistiku lékaři přitom

dokážou
45 zachránit novorozence s porodní váhou i kolem půl 5 a které potřebuji to ne intenzivnější péči Tak toto opravdu ty děti extrémně a těžce nezralé na úplné hranici životaschopnosti se u nás

podle Lucie Žáčková z pacientské organizace nedoklubko narodí

09:03
00 400 dětí za rok kromě intenzivní zdravotní péče Potřebuji také kontakt s rodiči upozorňuje primář perinatologického centra gynekologicko-porodnické kliniky Všeobecné fakultní nemocnice v

Praze Richard plavkách se snažíme zavřít do pátku
15 co nejčasnějším období po narození nějakým způsobem se to vtiskává potom do té prognózy těch dětí
30 dnes bude v regionu zataženo až oblačno déšť nebo déšť se sněhem od nadmořské výšky 500 m sněžení nejvyšší teploty jenom dva až pět stupňů na horách kolem mínus 4
45 Český rozhlas Ostrava rádio vašeho kraje Zelená vlna Českého rozhlasu Ostrava omezený provoz na dálnici D1 ve

SEKCE: Zpravodajství

29. Den boje za svobodu a demokracii si v letošním…   
seznam | nahoru

30. Dobré dopoledne (automat)   
seznam | nahoru
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KLÍČOVÁ SLOVA:  univerzity (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

17.11.2022 (10:00:21) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné, Slezská  univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

� Dobře studovat se vyplatí ��� Na OPFce jsme právě vyplatili prospěchová stipendia za výsledky studia v akademickém roce 2021/2022. ��� Celkem 18 studentů��� se studijním
průměrem do 1,25 získalo stipendium 50.000 Kč. Dalších 28 studentů ��� dosáhlo průměr maximálně 1,5 a získalo stipendium 25.000 Kč a 26 studentů ��� s průměrem do 1,7 obdrželo
stipendium 10.000 Kč. �� Fakulta tak na prospěchových stipendiích vyplatila celkem 1,86 mil. Kč. Studentům s nejlepším prospěchem byly na jednání kolegia děkana předány symbolické šeky.
��� Prospěchová stipendia se vyplácejí ze stipendijního fondu fakulty, který se vytváří z poplatků studentů za nadstandardně dlouhou dobu studia. �� Gratulujeme!

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)

DUPLICITNÍ S: � Dobře studovat se vyplatí ��� Na OPFce jsme… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

17.11.2022 (12:07:38) Rádio Slezská univerzita v Opavě ČRo - Ostrava - Zprávy (automat) ČRo - Ostrava

Otevřít originál | Otevřít detail| Stáhnout článek

12:01
00 jsou nejenom zdražující se energie ale taky materiál a rostoucí mzdové náklady provoz na pražském letišti je teď přerušený českému rozhlasu to potvrdil mluvčí letiště Praha Michal

Procházka Podle něj je to kvůli požáru naváděcích
15 světel na hlavní dráze na místě právě teď zasahují hasiči Kopřivnická radnice nakoupila úsporná světla do tří tělocvičen základních škol reaguje tak na zdražování energii například učitelé

ze základní školy
30 Milady Horákové ale nové žárovky chválí iz praktického hlediska při hodně návštěva cviku je lépe vidět životy 7. třídy mají zrovna hodinu tělocviku je tady s nimi i paní učitelka Miroslava

konečně vidíme na všechno co děláme
45 kdy sportujeme Takže Ano je to lepší se mnou je na místě i vedoucí odboru majetku Adam Ondra Šik a úspory tak úsporu odhadujeme někde mezi 40 až 80 procent Podle toho na které to

škole se

12:02
00 jak vy pohybujeme nové úsporné žárovky pro 3 Základní školy stáli radnici jeden milion korun z Kopřivnice Klára Křižáková Český rozhlas obchody v Česku dnes můžou zůstat otevřené na

státní svátek 17.
15 listopadu se totiž nevztahuje zákon o prodejní době Lidé si tak nakoupí potraviny oblečení nebo nábytek A to vy v a to i ve Velkých obchodech nad 200 metrů čtverečních podle prezidenta

svazu obchodu a cestovního ruchu Tomáše prouzy navíc zřejmě
30 zůstaly otevřené i menší obchody které často dávají svým zaměstnancům ve svátek volno Jinak soudí opatrnější utrácení tak s ním se snaží mít otevřeno co nejdéle a přesvědčit lidi aby se

Nebáli utrácet a jako v
45 minulosti zatím teda příprava na Vánoce hodně pozadu a zatím jaké lidi nakupovali vánoční dárky v předchozích letech Slezská  univerzita  dnes v Opavě  vystaví diplomy ukrajinských

studentů kteří padli v válce na Ukrajině se

12:03
00 podařilo získat přes 30 symbolických dokumentů potvrdila mluvčí opavské univerzity  Karin Martínková výstava se jmenuje diplomy které nebudou nikdy vydány na vás filmy dojala

výstava kterou jsme zachytili na Facebooku kdy v
15 ukrajinském lvově udělali výstavu diplomu studentům kteří nedostudoval je protože v souvislosti s válkou padly a protože jsme Vysoká škola Tak to nás nesmírně zasáhl počasí odpoledne
30 bude v našem kraji převážně zataženo místy s občasným deštěm nebo mrholením v polohách nad 500 metrů srážky sněhové večeru od západu srážky četníci teploty do čtyř stupňů v noci

čekejte zataženo na většině území s deštěm smíšenými srážkami
45 a nebo sněžením teploty okolo nuly zítra přes den pak bude opět zataženo s občasným sněžením zpočátku i deštěm se sněhem nebo se sněhem večer pak ubývání srážek nejvyšší teploty

mínus dva až plus jeden stupeň

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x), opavské (1x), univerzity (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

17.11.2022 (12:07:38) Rádio Vedení univerzity ČRo - Ostrava - Zprávy (automat) ČRo - Ostrava

Otevřít originál | Otevřít detail| Stáhnout článek

31. � Dobře studovat se vyplatí ��� Na OPFce jsme…   
seznam | nahoru

32. Zprávy (automat)   
seznam | nahoru

33. Zprávy (automat)   
seznam | nahoru
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12:02
00 jak vy pohybujeme nové úsporné žárovky pro 3 Základní školy stáli radnici jeden milion korun z Kopřivnice Klára Křižáková Český rozhlas obchody v Česku dnes můžou zůstat otevřené na

státní svátek 17.
15 listopadu se totiž nevztahuje zákon o prodejní době Lidé si tak nakoupí potraviny oblečení nebo nábytek A to vy v a to i ve Velkých obchodech nad 200 metrů čtverečních podle prezidenta

svazu obchodu a cestovního ruchu Tomáše prouzy navíc zřejmě
30 zůstaly otevřené i menší obchody které často dávají svým zaměstnancům ve svátek volno Jinak soudí opatrnější utrácení tak s ním se snaží mít otevřeno co nejdéle a přesvědčit lidi aby se

Nebáli utrácet a jako v
45 minulosti zatím teda příprava na Vánoce hodně pozadu a zatím jaké lidi nakupovali vánoční dárky v předchozích letech Slezská univerzita dnes v Opavě vystaví diplomy ukrajinských

studentů kteří padli v válce na Ukrajině se

12:03
00 podařilo získat přes 30 symbolických dokumentů potvrdila mluvčí opavské univerzity Karin  Martínková výstava se jmenuje diplomy které nebudou nikdy vydány na vás filmy dojala

výstava kterou jsme zachytili na Facebooku kdy v
15 ukrajinském lvově udělali výstavu diplomu studentům kteří nedostudoval je protože v souvislosti s válkou padly a protože jsme Vysoká škola Tak to nás nesmírně zasáhl počasí odpoledne
30 bude v našem kraji převážně zataženo místy s občasným deštěm nebo mrholením v polohách nad 500 metrů srážky sněhové večeru od západu srážky četníci teploty do čtyř stupňů v noci

čekejte zataženo na většině území s deštěm smíšenými srážkami
45 a nebo sněžením teploty okolo nuly zítra přes den pak bude opět zataženo s občasným sněžením zpočátku i deštěm se sněhem nebo se sněhem večer pak ubývání srážek nejvyšší teploty

mínus dva až plus jeden stupeň

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  karin (1x), martínková (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

17.11.2022 (12:42:25) Sociální sítě Filozoficko-přírodovědecká fakulta Facebook - Příspěvky Filozoficko-přírodovědecká  fakulta  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Zbystřete a do kalendáře si zapište na pátek 18. 11. volno! Děkanské volno je vyhlášeno pro studenty prezenční formy studia na Filozoficko -přírodovědecké  fakultě .Užijte si prodloužený
víkend!

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (2x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x), přírodovědecké (1x), fakultě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

17.11.2022 (17:00:02) Internet Slezská univerzita v Opavě Idnes.cz - Články Žaneta Motlová

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Pionýři. Pro jedny důvěrně známá věc, pro jiné mlhavá historie. Teď mají vůbec poprvé odborně zpracované dějiny, opavský historik Jiří Knapík je s kolektivem autorů v knize Pionýři, malované
děti? zmapoval od poválečných let až do roku 1968.

„Členstvím v Pionýru režim celou generaci dětí připravoval na dospělý život. Že se stanou členy svazu mládeže, případně i komunistické strany,“ popsal.

Jedna část společnosti má s Pionýrem osobní zkušenost, ta druhá, mladší, ale mnohdy neví, o co šlo. Jak byste jim to vysvětlil?
Byla to organizace, k jejímuž členství dospěli téměř všichni žáci školou povinní. Měla pracovat s mladou generací a přes organizovaný volný čas otisknout politický a ideový aspekt režimu do
dětství. Zážitky a pocity spjaté s Pionýrem se ale hodně liší. Záleželo na tom, jakého měl kdo vedoucího nebo jaké politické klima panovalo v konkrétní škole. Někde to byla děsná otrava a nuda a
někde mohl být čas strávený v Pionýru zajímavý.

Mezi vzpomínkami z projektu Národní kronika jsem našel svědectví pionýrky, které otec vstup zakazoval a poprvé ji uviděl až v kroji na prvomájové přehlídce v roce 1957.

Mohl se pionýrem stát každý?
V začátcích, v letech 1949 až 1952, tam bylo asi pětadvacet procent dětí. Ne všichni rodiče chtěli, aby jejich dítě bylo pionýrem, ale zároveň si i režim vybíral. Přistupovalo se k tomu jako ke vstupu
do politické strany. Existovalo čekatelství, ideálem byl dobrý žák. Děti musely sepsat, proč chtějí být pionýrem. Stanovit si závazky, například že se zlepší v prospěchu, odvedou veřejně prospěšné
práce - sběr starého železa a papíru či sázení stromků. Přesto jim nemusel být vstup povolen. V roce 1951 po zatčení Marie Švermové, političky, která mimo jiné dohlížela na vznik pionýrského
hnutí, byly mnohé tyto restrikce vůči dětem spojovány se „škůdci“ uvnitř komunistické strany.

Co se pak změnilo?
Začalo se tvrdit, že pionýrem by měl být každý, i ten, kdo má čtyřky a pětky, a organizace jej má motivovat, aby se zlepšil. V 60. letech už sdružovala přes 80 procent dětí.

Co děti v Pionýru dělaly?
Organizovanost byla často formální. Pionýři měli zprvu schůzky jednou za týden či dva ve školách, kde se mnohdy rovnou přešlo na politickou výchovu. Nebyl to moc velký rozdíl oproti vyučování.
V 60. letech se ujalo sdružování dětí podle zájmů a v místě bydliště v takzvaných mikrokolektivech. Vznikaly kolem redakcí dětských časopisů, například ABC. Ty motivovaly děti k vytvoření klubu,
vydávaly náměty k činnosti, vedení kroniky a podávání hlášení redakci. Po tomto modelu pionýrská organizace pošilhávala a snažila se o reformu, ale komunistická strana se politického akcentu a
zejména sepětí se školou nechtěla vzdát. Do roku 1964 se také kladl důraz na symboliku, pionýr měl chodit s pionýrským šátkem i mimo školu. To s sebou neslo různé situace. Moje máma třeba
vzpomínala, že bývala po škole, protože neměla šátek, a marně argumentovala, že jej potřebovala vyprat. Nebo otázka členství v Pionýru a návštěvy kostela. Věřící pionýr nebyl samozřejmě ideál,
ale nevylučovalo se to. Vedoucí takovým pionýrům prostě doporučili, aby před vstupem do kostela šátek sundali.

Jak vypadal pionýrský kolektiv?
Vzhledem k tomu, že oddíly tvořily školní třídy, šlo o hodně umělý konstrukt. Základ tvořila pionýrská skupina, sdružující oddíly na dané škole. Každý oddíl měl svého vedoucího, ale také
samosprávu. Pionýři si volili předsedu, místopředsedu, pokladníka, kronikáře… Tato oddílová rada měla připravovat s vedoucím program schůzek a dohlížela na plnění závazků. Z oddílu se vysílali

34. Zbystřete a do kalendáře si zapište na pátek 18.…   
seznam | nahoru

35. Nejen sběr a nudné schůzky. Pionýr měl často bohatou činnost, říká historik   
seznam | nahoru
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pionýři do skupinové rady.

To už byla skoro politika...
Ano, funkcemi i členstvím v Pionýru režim celou generaci dětí připravoval na dospělý život. Na to, že vstoupí do svazu mládeže, případně komunistické strany. Děti si zvykaly na způsob řízení
společnosti přes funkce a schůze, na nichž se často „rozhodovalo“ o už schválených věcech.

Co na to rodiče?
Prvními pionýry se stávaly děti angažovaných rodičů, měli být avantgardou dětské generace. Zlomilo se to, až když režim zmírnil akcent na ideologii a pionýra prezentoval jako pomocníka v rodině.
Od roku 1955 se také začaly přes podniky a odbory masově organizovat pionýrské tábory, a to i pro nepionýry. Rodiče získali možnost, jak vyplnit volný čas dětí. Děti se někdy chtěly stát pionýry i
proti vůli rodičů. Mezi vzpomínkami z projektu Národní kronika jsem našel svědectví pionýrky, které otec vstup zakazoval a poprvé ji uviděl až v kroji na prvomájové přehlídce v roce 1957.

Jiří Knapík

Narodil se roku 1975 v Opavě.

V roce 1999 dokončil studium historie s rozšířenou výukou jazyků na Slezské univerzitě, kde dnes na Ústavu historických věd působí jako profesor. Zaměřuje se na kulturu, volný čas,
životní styl a dětství v 50. a 60. letech 20. století.

S kolektivem autorů mimo jiné stojí za Magnesií Literou oceněnou publikací Průvodce kulturním děním a životním stylem v českých zemích 1948–1967 , knihou o volném čase v letech
1957–1967 či monografií Mezi pionýrským šátkem a mopedem o dětství v socialismu do roku 1970.

Poslední dobou mapuje kulturní život předválečné Opavy .

Trpíme dnes v pohledu na pionýry nějakými stereotypy?
Stereotypem je představa, že pionýr byly jen oficiální akce, sběr a nudné schůzky. Existovaly ale i skupiny s velmi bohatou činností.

Kde konkrétně?
Například ve Městě Albrechtice na Krnovsku, kde koncem 50. let vzniklo takzvané pionýrské zemědělské hospodářství. Tento model se k nám dostal ze Sovětského svazu. Předpokládal, že
pionýři budou družstevníky, národní výbor jim dá půdu, na níž začnou hospodařit, přiberou si třeba králíky, budou produkovat zeleninu, nabízet ji školní jídelně či na trhu a za peníze si koupí stany
a budou jezdit na výlety. To už je idea permanentní pionýrské činnosti. Nadšení dětí ale brzy vyprchalo a hospodářství po roce dvou zanikala. V Albrechticích to ale bylo jinak.

Jak?
Škola vyčlenila pozemky a děti se každý rok dobrovolně hlásily, v jakých chtějí být pracovních četách. Postupně si sami postavili hospodářskou budovu na zemědělskou techniku, skleníky,
pěstovali ve velkém. Produkty prodávali do školní jídelny a plicního sanatoria v nedalekých Žárech. V roce 1967 dokonce za utržené peníze postavili pionýrskou chatu. Byl to fenomén dávaný za
vzor v médiích, dostali i státní vyznamenání.

Jak dlouho to trvalo?
Dvacet let. V 60. letech v hospodářství působilo 70 až 110 dětí, za normalizace už výrazně méně. Dokumentovali každý hospodářský rok krásnými kronikami, měli samosprávu, časopis, viděli
výsledky své práce. Učili se sebekázni, organizaci práce a vůli zdolávat překážky. Někdejší pionýrská chata tam stojí s hospodářskou budovou dodnes. V Albrechticích samozřejmě žijí i
pamětníci, kteří v hospodářství jako pionýři pracovali, a myslím, že na to mají pěkné vzpomínky.

Jsou pro vás pamětníci zásadní?
Jsou vítaným pramenem, rozhovory s nimi nabídnou jinou perspektivu než oficiální dokumenty. Ale na druhou stranu je paměť hodně selektivní, často se do vzpomínek promítnou zážitky a dojmy z
mnohem delšího období. Je proto užitečné získávat svědectví ke konkrétním událostem, než vzpomínky na dobu obecně. Při výzkumu pionýrů v 60. letech jsem si také musel uvědomit, že vnímání
některých aktivit je „kontaminováno“ mou osobní zkušeností s členstvím v Pionýru v 80. letech. Některé věci, které vnějškově vypadaly podobně, byly jiné. Pionýr v 70. a 80. letech byl formálnější,
ubylo experimentů při hledání nových forem práce s dětmi.

Čím vás to téma oslovilo?
Souvisí s mým předchozím výzkumem dětství za socialismu, kdy mě zajímalo, jaké bylo místo dětí ve společnosti, jak trávily volný čas nebo jak je formoval režim. S kolegy, zejména Martinem
Francem, jsme se pak více soustředili právě na pionýrskou organizaci, jejíž dějiny myslím citelně chyběly.

Co chystáte dál?
Pionýrům se dál věnovat nechci, příští badatelé brzy narazí na zásadní potíž v tom, že pro dobu normalizace nemáme prameny z ústředí. Část archivu v areálu bývalého tábora v Seči, což byl
československý vzorový pionýrský tábor, vykradli, stejně jako depot v Praze. Nějaké písemnosti jsou v Národním archivu, ale týkají se opravdu jen základních věcí. Obdobím normalizace se ale
zabývat chceme, zajímá nás způsob života v tomto takzvaném bezčasí optikou cyklických rituálů. Vezměte si třeba fenomén televizních seriálů. Dnes, kdy můžete najednou zhlédnout celou sérii,
stěží pochopí ti, co to nezažili, jak se čekalo celý týden na další díl nebo každých čtrnáct dnů na nové číslo ABC. Čas utíkal jinak. Zatím jsem se studiu normalizace cíleně vyhýbal, protože jsem ji
trochu zažil. Byla to protivná doba úpadku, o němž svědčí už jen podivný oficiální jazyk pramenů maskující bezobsažnost ustálenými frázemi. Averzi k době, kterou se chystáte studovat jako
historik, je však třeba potlačit.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzitě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

18.11.2022 (05:07:06) Internet Slezská univerzita v Opavě Kultura21.cz - Články Radka Mothejzíková redakce redakce redakce

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Fanoušci spisovatelky Sylvy Lauerové se po třech letech konečně dočkali a jejich radost může být hned dvojnásobná. Je to jen pár týdnů, co vyšla její sbírka poezie s názvem Klóketen a nyní se
na knižních pultech objevil i nový román Hodina zmijí.

Sbírka Klóketen nese podtitul Zápisky z dozrávání. Název, inspirovaný jazykem dnes již zaniklého jihoamerického kmene indiánů Ona, je označením pro novice procházejícího náročným
iniciačním rituálem dospělosti. Takto vidí sebe, svůj život i život ostatních v posledních letech i sama spisovatelka, obracející se opakovaně k odvrácené straně lidského bytí, plné pochyb, smutku,
nostalgie i odevzdanosti. Naproti tomu román Hodina zmijí je moderní, pravdě ne nepodobný příběh s detektivními prvky, plný napětí a nenadálých zvratů.

• Sylvo, mám pocit, že obě knihy se tentokrát rodily poněkud klopotně, dá-li se to tak říct… nebo se mýlím? Jak jsi strávila poslední tři léta, co ti dala ta zvláštní doba?  
O tom bych snad raději pomlčela. Musela bych totiž přiznat, že šlo o dárky nepěkné – smutek, strach a pochybnosti. Duchovní mistři nás však přesvědčují, že právě bolestné emoce jsou součástí
života a činí nás moudřejšími. Zkouším to tak brát.

Křest sbírky Klóketen (foto: Viola Hertelová)

• Myslíš, že už se ti podařilo projít oním náročným iniciačním rituálem dospělosti? Co ti nejvíce pomohlo? A jak vnímáš proces zrání kolem sebe?
Velmi specifickou zkušeností bylo pro mě setkání se smrtí. Doprovázela jsem tatínka na cestě „na druhou stranu břehu“ a snažila se neudělat chybu. Pár měsíců jsem si pak myslela, že vím víc
než dřív, ale poslední týdny mi znovu připomněly, že se s lidskou smrtelností velmi těžko vyrovnávám. Alespoň jsem k sobě upřímná. Ale to jsem byla vždycky, takže se sama sebe ptám, co jsem

36. Sylva Lauerová: V románu Hodina zmijí své pokušení hrát si se čtenáři
posouvám až k hranici dokonalosti  seznam | nahoru
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těmi posledními léty vlastně získala.

A proces zrání ve společnosti? Tak nějak mám pocit, že se noříme někam hodně hluboko, blízko ke dnu. Na druhé straně, blízkost dna v sobě nese naději, že se od něj brzo odrazíme, že?

„Přála bych si, aby mě čtenáři milovali a nenáviděli současně“

• Díky sbírce Klóketen dostávají čtenáři šanci dozvědět se více o původních obyvatelích Jižní Ameriky a o jejich tajuplném rituálu, kdy se z chlapců stávají muži. Zdá se, že tě
téma magických obřadů fascinuje a přikládáš jim velký význam (Jumaroro, Hračka, Tichošlap). Potřebujeme v dnešní době vůbec ještě podobné rituály? 
Nová básnická sbírka je ve svém obsahu víceméně parabolou k rituálu Hain, po kterém se z noviců (Klóketenů) stanou dospělí muži. Jde o reflexe pocitů, které ve mně pobyt v Ohňové zemi
vyvolal a také mé vlastní emoce z posledních několika let.

Čtenáři v Klóketenu nenaleznou žádné reálie. Pokud mají zájem, bez problémů je objeví na internetu. A když nad tím teď tak přemýšlím, zdá se mi, že se vlastně my všichni nalézáme uprostřed
celosvětového rituálu Hain a je jen na nás, jak ve zkoušce dospělosti uspějeme. A na tvou otázku, zda v dnešní době ještě vůbec potřebujeme duchovní rituály? Víc než kdy jindy!

• Brněnský křest knihy a první čtení básní ze sbírky Klóketen již proběhlo. Jaké jsi zaznamenala ohlasy a co z obsahu obvykle posluchače nejvíc upoutá či překvapí?
Nároční čtenáři mají sbírku za to dosud nejlepší z mé básnické tvorby. I já ji tak vnímám. Čím déle píši poezii, tím více tíhnu k její kondenzaci. K předání podstatného několika málo slovy, nad
kterými je třeba se zamyslet, aby byly odkryty všechny vrstvy sděleného. Navíc jsem, stejně jako u Ovací nevlídnosti (2012), do knihy zahrnula i některé své anglicky psané verše. Samozřejmě
jsem pro odlehčení připojila pár vlídných básní, aby si každý přišel na své.

Sylva Lauerová (KIVA PHOTO)

• Přednesu poezie se při nejrůznějších příležitostech věnuješ poměrně často, například na školách a v domovech seniorů. Liší se přístup k poezii napříč generacemi?
Je diametrálně odlišný. V domovech seniorů chtějí slyšet poetickou klasiku, vázaný verš, poctivé rýmy a pokud možno žádná abstraktní témata. Mladší generace se kloní často k volnému verši,
miluje abstrakci, civilnost a nebojí se experimentovat.

• Jaká sbírka či konkrétní báseň tě v životě zasáhla natolik, že se k ní stále ráda vracíš?
Těch je tolik, že bych mohla popsat několik listů papíru. Jen namátkou – nekonečně dokonalá Sedmá elegie Jiřího Ortena, vášnivě pravdivá Ta láska Jacquese Préverta, geniální Nezvalův překlad
Havrana od Edgara Allana Poea a to stejné v originále. V anglickém jazyce pak třeba báseň La belle dame sans merci od Johna Keatse pro její zvukomalebnost a když už jsme u těch originálů,
tak v němčině An die Geliebte od Eduarda Mörike. A samozřejmě celá horda experimentální poezie, která mě zkrátka fascinuje.

• Před pár dny vyšla tvá další kniha, román Hodina zmijí, jehož děj se odehrává v Brně a má reálné základy. Už to zní velmi zajímavě, navíc je zde příslib jeho pokračování…
Já nechci a nemůžu mnoho prozradit. Jen to, že jsem své pokušení hrát si se čtenáři dotáhla až k hranici dokonalosti. Přála bych si, aby mě milovali a nenáviděli současně. Za příběh, který jsem
jim nabídla a za nezodpovězené otázky, které po přečtení zůstaly. Už jsem si tento přístup vyzkoušela v Jumaroru a klaplo to, bych řekla.

• Na tvém FB profilu bylo možno zhlédnout pár fotek a video, na kterém sedíš v kabině bagru a zdatně se oháníš lžící. To jsi potřebovala kvůli ději nového románu proniknout
do tajů bagrování? 
Nepotřebovala. Vyzkoušet si bagr byl můj dávný sen, stejně jako řidičský průkaz na traktor a třeba sváření. Manuální zručnost a zdatnost v některých technických disciplínách mě velmi vzrušuje.
(Teď slyším zábavné komentáře příznivců Hračky: „Hele, vyměnila sex za bagrování!“) Upozorňuji, že se jedná o jiný druh vzrušení.

• Pokud se nepletu, částečnou inspirací pro spisovatelskou práci jsou ti vlastní zážitky – například cestování, osobní setkání nebo jen prchavý moment, který paradoxně
hluboce utkví v hlavě. Je tomu tak i u Hodiny zmijí? 
Inspiraci pro Hodinu zmijí jsem, bohužel, nemusela hledat daleko. Příběh, sice značně rozdílný od příběhu hlavní hrdinky Radky, ale stejně šokující, překvapivý a absurdní se mi zkrátka stal. A tak
jsem vzala energii, kterou tato životní zkušenost ve mně a mých přátelích zanechala a použila ji.

• Móda, výtvarné umění a tanec patří mezi tvé další oblíbené aktivity. Nechystáš v některé z těchto sfér nějaký nový projekt?  
Věř mi, že bych moc ráda! Ale naprostá většina podobných akcí stojí kromě lidského nasazení také peníze. Takže až budou nějaké nazbyt, na něco se vrhnu. Mým snem je vlastnit galerii s
kavárnou, ve které bych pořádala pravidelné výstavy, při vernisážích by se tam scházeli umělci a pořádala by se v ní autorská čtení, přednášky, křty a happeningy. Ale k tomu je zapotřebí, kromě
času, finanční zázemí. Navíc, nalézt opravdové nadšence, kteří by šli do nových projektů s otevřeným srdcem, je dnes velmi obtížné.

Sylva Lauerová s manželem na cestách

• Která z činností, jimž se věnuješ, zaujímá na tvém žebříčku hodnot tu nejvyšší příčku?  
Učení. Jsem a budu věčným studentem. Pro psaní románu jsem si musela vzít mimořádné studijní volno ze studia anglistiky a germanistiky na Slezské univerzitě  v Opavě . Ve svém věku sice
působím na prezenčním studiu jako zjevení, ale já jsem za „zjevení“ ráda – už jsem se s touto nálepkou sžila. A naštěstí existují i individuální studijní plány.

• Bez čeho obecně si nedokážeš svůj život představit?  
Bez lásky. Bez přátel. Bez přírody.

Sylva Lauerová (KIVA PHOTO)

• Stále vypadáš skvěle, co pro sebe v tomto směru děláš? Máš nějakou osvědčenou metodu či zaručený tip, jak se v případě potřeby rychle vylepšit?
Ó, děkuji za kompliment. Zaručený tip je dětská duše. A já se bojím, že o ni v posledních měsících přicházím.

• Sylvo, pevně věřím, že tvá dětská duše tě ještě dlouho bude hřát a omlazovat. Děkuji za rozhovor.

Zdroj foto: archiv Sylvy Lauerové

SEKCE: Ostatní POČET AKTUALIZACÍ: 2

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzitě (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

18.11.2022 (07:50:15) Internet Slezská univerzita v Opavě Parlamentnilisty.cz - Zprávy Tisková zpráva

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Střední škola hotelnictví a služeb a Vyšší odborná škola v Husově ulici v Opavě má po rekonstrukci tělocvičny. Celková rekonstrukce byla rozdělena do několika etap,
proinvestováno už bylo 18 milionů korun.

Škola z vlastních prostředků přispěla 2,8 milionu, více než 15 milionů zaplatil ze svého rozpočtu Moravskoslezský kraj.

„Pečovat o krajský majetek se chvílemi zdá jako nikdy nekončící proces. Zateplujeme, měníme okna i celé střechy, rekonstruujeme rozvody, upravujeme i celé areály včetně venkovních prostor.
Musíme ale myslet i na zdánlivě menší opravy, mezi které patří například rekonstrukce školních tělocvičen. Jednou z posledních etap proměny tělocvičny opavské hotelovky byla výměna podlahy.
Předcházela jí rekonstrukce střechy tělocvičny, oprava venkovního pláště, ale i vnitřního pláště a osvětlení. Následovat ještě bude rekonstrukce sociálního zařízení a šaten,“ řekl náměstek
hejtmana Moravskoslezského kraje pro finance, investice a majetek Jaroslav Kania a doplnil, že rekonstrukci podlahy zhotovila firma GRIGAR během letošních letních prázdnin. Nová dubová

37. Moravskoslezský kraj: Tělocvična opavské hotelovky je po rekonstrukci   
seznam | nahoru
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podlaha vyšla na 5,4 milionu korun.

„Tělocvična střední školy v Husově ulici je využívaná skutečně intenzivně, dopoledne zde probíhá výuka tělesné výchovy, odpoledne je sportoviště využívané sportovní veřejností, ale také třeba
Slezskou  univerzitou . Konají se zde i kroužky sousední základní školy nebo tréninky různých sportovních oddílů. Celková rekonstrukce byla rozhodně na místě. Podlaha tělocvičny je z
dubového dřeva, což je nejvhodnější a nejkvalitnější povrch pro interiérová sportoviště. Na hřišti samozřejmě nechybí požadované čáry vymezující prostor pro nejrůznější sporty,“ uzavřel
náměstek hejtmana Moravskoslezského kraje pro školství a sport Stanislav Folwarczny.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezskou (1x), univerzitou (1x)

DUPLICITNÍ S: Tisková zpráva – Tělocvična opavské hotelovky je po rekonstrukci ( Msk.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

18.11.2022 (11:23:14) Internet Institut tvůrčí fotografie Itvs24.cz - Články Zlín

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Jindřich Štreit vystavuje ve zlínské Alternativě dosud nepublikované fotografie. Ty zrcadlí mezilidské vztahy všech generací.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (2x), štreit (2x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

18.11.2022 (11:57:13) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Partners finanční skupina

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Za studenty Slezské univerzity  �Tým ředitele Zdeňka Hromka dorazil za vysokoškoláky v Karviné s tématem financí, ale také pracovními možnostmi ✌️ Děkujeme za setkání �#Partners
#finance #byznys

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

18.11.2022 (14:01:02) Internet Slezská univerzita v Opavě Polar.cz - Opavsko Katka Geryková

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

17. listopad - mezinárodní svátek studentstva a také Den boje za svobodu a demokracii. Obě události v Opavě připomenul pietní akt a také výstava diplomů ukrajinských studentů, kteří dekret o
absolvování studia ale nikdy nedostanou. Jejich mladé životy totiž ukončil boj za svobodu ve válce, kterou na Ukrajině rozpoutalo Rusko.

Události 17. listopadu připomenul v Opavě nejprve tradiční pietní akt u Památníku obětem totalitních režimů. Květiny zde položili představitelé města, poslanci, politici a další osobnosti veřejného
života. Sešli se zde také občané Opavy, aby vzdali hold lidem, kteří se statečně postavili totalitě. Řečníci připomněli odvahu studentů, se kterou se pustili v roce 1939 do boje s nacismem a o 50
let později zahájili listopadovou revoluci.

Připomínka 17. listopadu letos měla ještě další podtext. A to válku na Ukrajině, která bojuje o svobodu s ruskými agresory. Vedle budovy Fakulty veřejných politik Slezské univerzity  byla
otevřena venkovní výstava s názvem Diplomy, které nikdy nebudou uděleny. Její autorkou je 21 letá studentka mezinárodních vztahů na Lvovské univerzitě.

Autorka výstavy vypátrala 31 jmen mužů a jedné ženy, vysokoškolských studentů, napříč Ukrajinou, kteří padli při obraně své vlasti. Ještě před několika týdny měli výstavu na očích obyvatelé
Lvova. Díky fotografiím na sociálních sítích se nyní přestěhovala do Česka.

Výstava je symbolicky umístěná vedle Památníku srdce studentstva, který připomíná podíl vysokoškolských studentů na pádu totality. Na místě zůstane měsíc.

Slezská  univerzita  je připravená zapůjčit tuto výstavu dalším vysokým školám, obcím či organizacím, které o ni projeví zájem.

SEKCE: Kraje, Města a obce

38. Jindřich Štreit vystavuje v Alternativě dosud nepublikované fotografie   
seznam | nahoru

39. Za studenty Slezské univerzity �Tým ředitele…   
seznam | nahoru

40. Letošní 17. listopad připomněl také válku na Ukrajině   
seznam | nahoru
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KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), slezská (1x), univerzita (1x)

DUPLICITNÍ S: Letošní 17. listopad připomněl také válku na Ukrajině ( Polar.cz - Opavsko, Fakulta veřejných politik );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

18.11.2022 (16:25:02) Tisk Slezská univerzita v Opavě RF HOBBY - Můj čas na kafíčko NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail| Stáhnout článek

Doma má starší manželku, která má ale stále svůj půvab. Nicméně se proslýchá, že už mu přestala stačit a začal si s kolegyní ze seriálu!  

Kdoví, jak to spolu mají. Možná se to brzy dozvíme. 

Vojtěch Dyk & Beáta Kaňoková  

V seriálu spolu tvoří zamilovaný páre ček a v hereckých kuloárech se špitá, že nejen tam. Beáta Kaňoková (33) vypadá vedle Vojtěcha Dyka (37) jako jeho part nerka, ačkoli on je
ženatý. Snaží se snad utajit, že je Kaňoková jeho milenkou?  

Ačkoli působí ve společnosti jako dvě zamilované hrdličky, realita má být poněkud odlišná. Pohledný herec ze seriálu Pan profesor Vojtěch Dyk (37) žije ve vztahu s Tatianou Dykovou (44) už
mnoho let, ovšem už si spolu prošli mnohými krizemi. Čelí momentálně další, protože se Dyk zakoukal do své seriálové kolegyně Beáty Kaňokové (33) ? 

Ženy o něj měly vždy velký zájem 

Okolo dobře vypadajícího herce a muzikanta se vždy rojily krásné ženy. Není tajemstvím, že prožil románek třeba s hvězdou seriálu Ulice Lenkou Zahradnickou (37) . Do atraktivní herečky se
zakoukal takovým způsobem, že se kvůli ní přihlásil i na D A M U , k t e r o u n á s l e d n ě úspěšně dokončil. 

Po roce mu utekla 

Jejich vztah však neměl příliš dlouhého trvání. Zahradnická mu totiž, údajně po pouhém roce, utekla , což tehdy Dyk nesl hodně špatně. Údajně měl i psychické problémy , a ze žalu
dokonce prý na všechny strany prohlašoval, že je gay  . Co je na těchto drbech pravdy, je s odstupem času těžké vypátrat, nicméně zlomené srdce určitě po rozchodu se Zahradnickou nějakou
dobu měl. Dlouhých sedm let pak strávil „Pan profesor“ ve vztahu s herečkou ze seriálu Ordinace v růžové zahradě 2 Markétou Děrgelovou (35) . Právě po rozchodu s ní už začal jeho současný
vztah s Tatianou Dykovou, o kterém se v médiích poprvé objevily zmínky před dlouhými jedenácti lety. Až nyní se ovšem provalilo, že začátky měli oba opravdu mimořádně složité. V době, kdy se s
Tatianou seznámil a začali spolu žít, prodělala herečka zánět mozkových blan, což ji na víc než půl roku postavilo „mimo hru“ jak na pracovním poli, tak ve vztahu s jejím atraktivním a o dost
mladším partnerem. 

Začátky neměli vůbec snadné 

S odstupem času Vojtěch Dyk říká, že to pro ně byl ten nejkrásnější dárek, který mohli od života dostat. Podle jeho slov je nemoc oba posunula k tomu, aby si lépe organizovali čas a také změnili
životní priority. Od té doby se snaží tolik nepracovat. A také si užívat jeden druhého a samozřejmě i společného syna Aloise (9) a rovněž Tániny syny z předchozího manželství Františka (17) a
Cyrila (14)  . 

Krize byly, jsou a patrně i budou 

Ačkoli si mysleli, že po nemoci Dykové mají to nejhorší za sebou, není to tak úplně pravda. Už před třemi lety se mluvilo o tom, že jejich vztah prochází velkou krizí. 

Vypadalo to, že se ji chystá opustit  

Bylo to jen pár měsíců poté, co si na Prvního máje slíbíli před oltářem věčnou lásku. Dokonce se tehdy šuškalo, že si pronajal byt na pražských Vinohradech, a to jen kousek od bytu, kde se
svou rodinou bydlí . Měl být viděn v místní čajovně a také přistižen při tom, jak si stěhuje do nového bytu nějaké věci. Potvrdit spekulace se ale nepodařilo a dodnes se neví, jak to celé bylo. Fakt
ale je, že ve stejné době byla Dyková podrážděná tak, že na jedné ze společenských akcí svým arogantním chováním pobouřila i novináře. I to jako by nasvědčovalo tomu, že to u nich doma
nebylo zalité sluncem. 

Zamiloval se do sexy kolegyně? 

Aby toho nebylo málo, tak v minulém roce začala TV Nova natáčet nový seriál Pan profesor, kde do hlavní role obsadila Vojtu Dyka a krásnou tmavovlásku Beátu Kaňokovou. A nejenom že spolu
mají oba herci v seriálu milenecký vztah, ale padli si do oka i mimo kamery . „Jako na pivo spolu nechodíme, ale myslím si, že jsme p ř á t e l é , “ pochlubila se Kaňoková. Ta se také nechala
slyšet, že se jí s Dykem moc hezky spolupracuje. 

Lechtivé scény 

Fakt je, že jejich scény jsou leckdy také milostné, až lechtivé. A někdy působí tak autenticky, až si v redakci s kolegyněmi říkáme, že si je snad oba herci museli nacvičovat kdesi v hluboce
utajeném soukromí. Možná i proto, že se o jejich románku mluvilo už před rokem, se k lechtivým scénám vyjádřila i Kaňoková. 

Rozpadl se jí vztah s partnerem  

Absolventka pražské DAMU, pocházející z odlehlého Krnova, která na univerzitě  v Opavě  vystudovala kulturní dramaturgii, je v současné době nezadaná. N e d á v n o se jí totiž r oz p a d l v
z t a h s př ít e l e m , r o v n ě ž h e r c e m , T o m á šem Havlínkem (30) , s nímž má dceru Juditu (3) . Možná i s ohledem na tuto okolnost cítila, že je třeba vše vysvětlit, přičemž důraz kladla
na manželství atraktivního seriálového kolegy s Dykovou. „Doufám, že nežárlí. Sama se pohybuje v hereckém prostředí, ví, jak to chodí, a rozhodně to je vše na profesionální úrovni,“ vysvětlila
představitelka učitelky Karolíny. Jako by se cítila provinile a raději takto dopředu zareagovala a případné žárlivé scény Dykové utnula  už v zárodku. 

Jsou vážně milenci? 

Je však možné, že k Dykovi něco platonicky cítí. Nebo – co by však pro Dykovou bylo mnohem horší – spolu mimo kamery opravdu něco mají. Zejména natáčení druhé řady seriálu Pan profesor
prý způsobilo, že k sobě mají Dyk s Kaňokovou mimořádně blízko. Někteří dokonce n e p o chybují o tom, že jsou tajnými milenci  . 

My jsme pochopitelně nelenili a pokusili se vypátrat, co je na tom pravdy, nicméně během intimních chvilek jsme hereckou dvojici do vydání tohoto čísla nepřistihli. Je tedy otázka, zda tomu tak
opravdu je. Nebo jde spíš o něčí snahu zošklivit Tatianě Dykové manželství s mladším mužem?

41. Jsou opravdu jen kolegové, nebo milenci? Podlehl pokušení?   
seznam | nahoru
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SEKCE: Komentáře MUTACE: Celá ČR
PDF POPIS OBRÁZKŮ: Lenka Zahradnická (37) Dyk ji opustil a tím jí zlomil srdce... Současná
hvězda seriálu Ordinace v růžové zahradě 2 Markéta Děrgelová (35) se s hercem a muzikantem
Vojtěchem Dykem (37) seznámila v amatérském divadle Radar. Byli společně šťastní dlouhých
sedm let, nicméně vztah se měl rozpadnout údajně proto, že každý z nich viděl budoucnost trochu
jinak. Ačkoli tehdy byla Děrgelová hodně mladá, měla si přát s Dykem počít dítě. Ten ale prý byl
proti a raději si chtěl užívat života. Možná se ale tehdy zdráhal zakládat rodinu proto, že se začal
pravidelně stýkat se svou současnou manželkou Tatianou Dykovou (44). A po nějakém čase mu
došlo, že je to právě ona, s kým chce v životě být. Měl to tedy být právě on, kdo se s Děrgelovou
rozešel. „Nevěděla jsem, že je v jeho životě ještě nějaká jiná žena,“ prozradila tehdy zlomená
Děrgelová a dál se k celé záležitosti nevyjadřovala. Dnes je ovšem vdaná za kolegu Patrika
Děrgela (33), se kterým má i dvě děti. Markéta Děrgelová (35) Beáta Kaňoková (33) Slušelo by mu
to s ní víc než s Dykovou? Tatiana Dyková (44) Už před lety se šuškalo, že se rozešli, těžko ale říct,
co na tom bylo pravdy. Kouká se na něj zamilovaně jen v seriálu, či i ve skutečnosti? Vojtěch Dyk
(37) Jako zpěvák má hodně fanynek.

PDF STRANA: 13

KLÍČOVÁ SLOVA:  univerzitě (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

19.11.2022 (08:06:02) Internet Slezská univerzita v Opavě Artikl.org - Články Valentýna Ondřejová

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Výstavní projekt ostravského Domu umění představuje umělecký vývoj výtvarné skupiny Přirození, která působila na undergroundové scéně v rozmezí let 1989 až 1992.

Pro osmdesátá léta minulého století bylo příznačné jak oficiální umění, jakožto jediné povolené, tak rovněž umění neoficiální i umění tzv. šedé zóny. Neoficiální směr definovala vyvrženecká
subkultura umělců, jež odmítala a zavrhovala tehdejší jedinou možnou pravdu v podobě komunistického režimu a jeho ideologie, která musela být v uměleckých dílech jasně patrná. Tito bohémové
působící mimo oficiální scénu měli za cíl jediné – svobodně tvořit bez všudypřítomného stínu v podobě ideologického dohledu. Ve městech tehdejšího Československa tak začala postupně vznikat
undergroundová společenství umožňující požadovanou volnost. Ostrava měla své Přirozené.

Ostravští divocí
Důležitým impulsem k vytvoření umělecko-literární skupiny Přirození se stala výstava Ahoj lidé!. Toto umělecké setkání se uskutečnilo v podchodu k Ústřednímu autobusovému nádraží dne 12.
května 1989, přičemž se vystavovalo nejen výtvarné umění, ale součástí bylo rovněž divadelní představení, hudební produkce či literární vystoupení. V letošním roce zorganizovala Slezská
univerzita  v Opavě  přesně po třiceti třech letech na totožném místě multižánrový umělecký happening nazvaný Podchod, jímž se studenti snažili především upozornit na v současnosti dosti
nevzhledné prostory.

Skupina, jejíž členové představovali od druhé poloviny osmdesátých let minulého století podstatnou roli v rámci celorepublikové svobodné tvorby mimo oficiální scénu, sehrála důležitou a
významnou roli v emancipaci současného umění po roce 1989. K zákládajícím členům patřili Daniel Balabán, Zdeněk Janošec Benda, Jiří Surůvka, Petr Pastrňák, Pavel a Helena Šmídovi a Hana
Puchová. Klíčovou osobností a teoretikem hnutí se stal literát Jan Balabán, bratr malíře Daniela Balabána. Ještě však před založením skupiny se všichni zmínění pravidelně scházeli ve vinárně U
Sudu na Stodolní ulici.

42. Upřímnost jako neustálá zpověď  
seznam | nahoru
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Značka provokace
Dvojakost pojmenování skupiny vychází na jedné straně z potřeby neomezeně tvořit, zatímco na straně druhé představuje určitou syrovost a provokaci. Název odkazující k pohlavnosti v tehdejší
době symbolizoval svobodu a v podstatě i odvahu, jelikož přirozenost a přirození jako takové bylo chápáno jako osvobození a očista od tabuizovaných témat i rezignace, kterou postrádala oficiální
umělecká scéna. Jediným programem Přirozených se stala subjektivita a svoboda názorů. Tolerance a provokace. Charakterizovala je vzájemná soudržnost, pojilo je vzácné přátelství i odvaha
každého nebát se jít proti oficiálnímu umění, proti nepříteli. Výrazná expresivita undergroundových umělců však také zapříčinila i nepochopení a problémy.

Trapnost a sprostota jako společenská konvence konstrukce
Umělci se v prvé řadě chtěli věnovat svobodné tvorbě nespoutané tehdejším režimem. S tím ruku v ruce souvisela i omezená či žádná možnost vystavování svých prací. Přirození tak uspořádávali
výstavy v rozmanitých alternativních prostorách, ať už se jednalo o haldy, byty, ateliéry, sklepy či půdy. Mezi nejznámější patří bytové výstavy u manželů Šmídových na Poděbradově ulici či u
Vladislava Holce v Ostravě-Přívoze, kdy se celý jeho dům stal jednou velkou instalací. Holec, povoláním mikrobiolog, představoval pro Přirozené důležitou postavu. Stal se jejich předním
kurátorem a galeristou a současně i iniciátorem a organizátorem kulturních akcí. Primárním a nejdůležitějším motivem se stal vzdor vůči tehdejšímu komunistickému režimu a jeho manipulaci v
kultuře, cenzuře a nepropustnosti oficiální scény. Výstavy by běžně neprošly cenzurou centrální politické správy, nicméně tehdejší ilegální a neuznávání umělci představují v současné době
uznávané osobnosti a reprezentanty místní kultury.

Mladí, sebevědomí, a sympatičtí buřiči
Vizuálně nezaměnitelné prostředí Ostravy, v němž se prolínala fascinace i nenávist vůči industriálnímu charakteru, představovalo hlavní námět zde žijících umělců. Výtvarníci, spisovatelé a
performeři tyto protiklady spolu s motivy tvrdé a fyzicky náročné práce a s tím souvisejícími otázkami sociální oblasti obtiskli do svých děl. Fakticky s tímto souvisely i neformální akce zvané
Haldexiády, na nichž se nonkonformní umělci setkávali, debatovali a vystavovali svá umělecká díla. Název akcí pochází z lidového označení halda představující odvaly hlušin, což tvoří charakter
Ostravy a je i součástí zdejších individuálních identit. Cílem a náplní těchto veřejných vystoupení skupiny bylo hledání vlastní identity a zároveň i upozornění na neúprosnou situaci v uměleckém
světě. Odvaha umělců se transformovala do snahy o otevření vlastní umělecké cesty a naleznutí pozapomenutého sebevědomí a sebenaplnění v tragickém světě, pod čímž se podepisoval fiktivní
kurátor PhDr. Untajtitl, CSc.

Co je to vlastně svobodné umění?
Výstava uspořádaná Galerií výtvarného umění v Ostravě se k tomuto tématu vrací po více než třiceti letech. Dům umění představuje živelné a energické malby autodidakta Janošce Bendy, citlivé a
symbolické výjevy Heleny Šmídové, jemné obrazy a látky Elli Tiliu, mystické obrazy a dřevoryty Pavla Šmída, grafické listy Kuse a Puchové, Surůvkovy expresivní a syrové projevy, abstraktní a
barvité malby Petra Pastrňáka či náboženské a mystické výjevy Daniela Balabána jako například dřevěná řehtačka či počítadlo v podobě Kristova těla na kříži. Část výstavního prostoru navíc
přibližuje uspořádáním nábytku a obrazů i podobu místnosti tehdy tak často pořádaných bytových výstav. Členy skupiny Přirození spojovala především otázka, co je to vlastně svobodné umění?
Umělci nevyužívali jednotný výtvarný názor, lišili se, nicméně všichni vycházeli z upřímné a svobodné touhy tvořit poznamenané odkrytím, poznáním a očistou sebe samého. Půvab přirozenosti se
střetával s vyzývavostí a pobouřením.

Přirození / 1989–1992 / Ostravští divocí
Galerie výtvarného umění v Ostravě
(Jurečkova 9, Ostrava)
21. 9. — 31. 12.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

19.11.2022 (08:12:10) Internet Institut tvůrčí fotografie Itvs24.cz - Články Zlín/Otrokovice

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Komunikace zlínského magistrátu patří mezi nejlepší v kraji / Jindřich  Štreit  vystavuje v Alternativě dosud nepublikované fotografie / Raritou filmových ateliérů ve Zlíně jsou filmové laboratoře /
Den válečných veteránů / Lampionový průvod v Otrokovicích měl novou trasu

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

19.11.2022 (20:25:48) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Tomáš Navrátil

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

V rámci oslav 17. listopadu jsem se zúčastnil i velmi silné akce u Srdce studentstva u Slezské univerzity . Letos byla spojena s vernisáži výstavy k uctění památky studentů na Ukrajině, kteří v
nesmyslné válce přišli o život. Do Opavy přijela ukrajinská studentka, která jmena svých zabitých spolužaků dává dohromady. Válka do 21. století nepatří a studenti mají studovat a ne umírat.
Tento zážitek jen tak brzy nezapomenu.

SEKCE: Politika

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

43. Magazín Zlín/Otrokovice 19. 11. 2022   
seznam | nahoru

44. V rámci oslav 17. listopadu jsem se zúčastnil i…   
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

20.11.2022 (07:28:08) Internet Institut tvůrčí fotografie Denik.cz - Vyškovský deník Jakub Dostál

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

/FOTO/ Malby, sochy, fotografie, grafiky, design a okrajově i móda. Umělec Pavel Zugar z Rousínova na Vyškovsku poutá pozornost nezvykle širokým záběrem své práce, aktuálně připravuje
od 26. listopadu autorskou výstavu v Galerii na rousínovské Staré radnici. „Můj oborový zájem v umění je dost obsáhlý a řekl bych i matoucí. Čestné uznání Akademie výtvarných umění mám
za sochařský projev, ale za základní kámen své práce považuji malbu,“ říká Zugar.

Jeho rodina je hudebně založená, takže s výtvarným zaměřením je v ní spíše výjimečný. Hudbu však chápe jako zásadní životní i umělecký tvůrčí zdroj inspirace. „Výtvarnému projevu se věnuji
celoživotně, po celou dobu mě provázeli i známí učitelé a umělci, kteří mě vždy inspirovali. Jsou to mimo jiné Jarmila Skřivánková, Pavel Malý, Václav Hlaváč, Jiří Škodák, Aleš Navrátil, Zdeněk
Makovský, Mirko Baum, Jindřich  Štreit , Olbram Zoubek, ale také Divadlo Járy Cimrmana,“ vyjmenovává.

Klade důraz na propojení různých žánrů. „Podobné to měl s různorodostí i můj oblíbený Pablo Picasso a tato koncepce je mi vlastní. V umění a hlavně v malbě se snažím o dosažení samotné
podstaty daného objektu. Chci ji pochopit a zjednodušit v kódu tak, aby byla čitelná pro diváka. Tento vzorec pak nahodím na plátno, nebo třeba do hlíny. Vlastní jsou mi pojmy jako zlatý řez,
magie čísel, řecké poměry a numericko-matematický model, ale bez použití techniky, kterou zásadně odděluji od umění. Obecně mě hodně lidí v malbě škatulkuje do oboru pop-art, s čímž úplně
nesouhlasím,“ směje se Zugar.

Svoji tvorbu nepovažuje za něco převratného. „Hodně vycházím z principů modernistů a možná že z dnešního pohledu je vlastně staromilná. Jsem značně spojený s místním regionem v širokém
kontextu, mám velmi rád Rousínov i naše nádherné okolí a vše co je s tímto krajem spojené. Týká se to i Vyškovska, Jihomoravského kraje, ale někdy i Prahy. Cítím zkrátka, že místní hrouda hlíny
je se mnou bytostně spojená. A ač někdy na určité věci kleji, mám to tady moc rád a málo lidí si tohoto faktu váží,“ uvažuje.

Modelky mezi kamarádkami

Při práci čerpá z místních tradic, záměrně si třeba vybírá modelky mezi celoživotními kamarádkami v blízkém okolí, které jsou většinou spojené s jeho ateliérem. Dílo tak ovlivní také jejich
osobnosti.

Podílel se už na řadě výstav. „Když nastřelím číslovku osmdesát, nebudu asi daleko od pravdy. V době předcovidové jsem po dlouhou dobu organizoval zhruba deset výstav ročně, a to jak
autorských, tak i společných a mezinárodních. Byla to docela umělecká jízda, která zahrnula rodný Rousínov, Vyškov, Prostějov, Plumlov, Hustopeče, Brno, Jihlavu, Boleradice, Prahu, Liberec,
Halásztelek, Vídeň, Budapešť či Bratislavu,“ vyjmenovává umělec.

Jeho nejbližší autorská výstava v Rousínově se jmenuje Venuše malířů moderny, na vernisáž dorazí příští sobotu od tří odpoledne. Hlavní inspirací je pro ni období moderny v první polovině
minulého století, ve které tvořil například František Kupka, Gustav Klimt nebo Piet Mondrian.

„Snažím se vystihnout podstatu, kterou vidím v samotném jádře jejich práce, abych to svým štětcem hodil na plátno a jestli se mi to povede, to zájemci posoudí sami. Pro mě je důležitá i diskuze
na toto téma, rozbor děl zmíněných umělců je popsaný už milionkrát a každý z nás v jejich práci něco vidí. Je důležité, že o ní přemýšlíme, stále budu ale takový, jakého mě lidé znají v mých
jednoduchých plošných barvách a liniích vedoucích odněkud někam, v poměrech, číslech a odkazech,“ ujišťuje Zugar.

Uměleckou činnost popisuje jako individualistický žánr. „Umělci jsou specifické osobnosti s hodně vyhraněným a vždy jasně a nekompromisně úplně jiným názorem. Hodně jich ale znám a mám
rád individuální návštěvy, které nás posunou navzájem,“ říká.

Nebrání se pomoci novým tvářím, které sám hledá a představuje je na rousínovském salonu umělců. „Je pak radost sledovat jejich postupný další vývoj, jako by člověk v mládí sledoval sám sebe
a těší vás pak výsledky těchto lidí,“ dodává Pavel Zugar.

SEKCE: Deníky
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